
                       Protokół nr XXIII/20                       

                 z posiedzenia Rady Miejskiej w Grójcu                                   

                          w dniu 25 maja 2020 roku           

          które odbyło się w Sali Konferencyjnej Ratusza  

                             Plac Wolności 2 w Grójcu  

   

Obecni na posiedzeniu :  

  
Lista obecności w załączeniu.  
Obrady rozpoczęto 25 maja 2020 o godz. 16:00, a zakończono o godz. 19:13 tego samego 

dnia.   

W posiedzeniu wzięło udział 19 członków.   

Obecni:   

1. Jerzy Antoniewicz   

2. Karol Biedrzycki  
3. Janusz Dulemba   
4. Henryk Feliksiak   

5. Mirosław Gałka   

6. Tomasz Justyński   

7. Ryszard Krzyżanowski   
8. Anna Lubowiecka   
9. Daniel Marcinkowski   

10. Małgorzata Molenda   
11. Artur Moskal   
12. Weronika Piwarska   
13. Eugenia Poradzka   
14. Dariusz Prykiel   
15. Adam Siennicki   
16. Grzegorz Stolarek   
17. Jacek Stolarski   
18. Artur Szlis   

19. Małgorzata Szymańczak   
20. Agnieszka Wachulec-Kamienik   

21. Krzysztof Woźniak   

   

   



   

   

W posiedzeniu udział wzięli.  
  

Ad.1. Otwarcie Sesji.   
   

Otwieram XXIII Sesję Rady Miejskiej w Grójcu. Witam serdecznie Panie i Panów Radnych!   

Witam Pana Burmistrza Dariusza Gwiazdę, Pana Wiceburmistrza Jarosława Rupiewicza, 

Dyrektorów jednostek gminnych, Naczelników wydziałów oraz wszystkich Pracowników 

urzędu, którzy będą z nami się łączyć. Obrady Sesji będą przeprowadzone w trybie zdalnym, 

na podstawie ustawy z dnia 2 marca 2020 roku o szczególnych rozwiązaniach związanych z 

zapobieganiem, przeciwdziałaniem i zwalczaniem Covid-19, innych chorób zakaźnych oraz 

wywołanych nimi sytuacji kryzysowymi. Zanim przejdziemy do naszych obrad to, 

sprawdzimy listę obecności. Będę odczytywał imię i nazwisko Radnego, i proszę, żeby 

powiedział czy jest z nami obecny.    

KOLEJNY MÓWCA   

Dziękuję bardzo. Stwierdzam, że obrady są prawomocne. Poproszę teraz o sprawdzenie 

quorum w aplikacji eSesja.    

KOLEJNY MÓWCA   

W obradach uczestniczy 19 Radnych, dwóch Radnych jest nieobecnych. Stwierdzam, że 

obrady są prawomocne i przechodzimy do dalszego porządku. Państwo Radni otrzymali 

porządek sesji. Czy do przedstawionego porządku obrad są jakieś uwagi? Jeżeli ktoś ma 

uwagę, proszę o zgłaszanie się do dyskusji. Nie widzę, zatem... Czy ze strony Pana Burmistrza 

jakieś uwagi do porządku obrad?  KOLEJNY MÓWCA   

Nie, nie ma.    

KOLEJNY MÓWCA   

Dziękuję bardzo. W takim bądź razie przechodzimy do głosowania, kto z Pań i Panów 

Radnych jest za przyjęciem dzisiejszego  porządku obrad.  2. Przyjęcie 

proponowanego porządku obrad.   

  

Ad.2. Przyjęcie proponowanego porządku obrad.  

  
Pan Przewodniczący poinformował, że Państwo Radni otrzymali porządek obrad, zapytał 

czy są jakieś uwagi do porządku obrad?  

   

Proponowany porządek obrad:  

1. Otwarcie Sesji.   

2. Przyjęcie proponowanego porządku obrad. 3. Sprawozdanie z działalności Burmistrza Gminy 

i Miasta Grójec za ostatni okres.   

4. Przyjęcie protokołów z ostatnich Sesji: 1) 

odbytej w dniu 16 grudnia 2019 r.   



2) odbytej w dniu 27 stycznia 2020 r 5.  

Interpelacje i zapytania Radnych.   

6. Sprawozdanie z wysokości średnich wynagrodzeń nauczycieli na poszczególnych 

stopniach awansu zawodowego w szkołach prowadzonych przez jednostkę samorządu 

terytorialnego.   

7. Informacja o realizacji akcji zimowego wypoczynku dzieci i młodzieży w 

placówkach oświatowych, jednostkach kultury i sportu oraz jednostkach 

organizacyjnych gminy   

8. Zapoznanie się ze sprawozdaniem z wykonania Gminnego Programu 

Przeciwdziałania Alkoholizmowi Przeciwdziałania Narkomanii za rok 2019. 9. Informacje 

na temat działalności Ochotniczych Straży Pożarnych w Gminie Grójec, potrzeby, 

oczekiwania i dalsze plany funkcjonowania.   

10. Informacja na temat funkcjonowania Zakładu Usług Komunalnych w Grójcu Sp. z o.o.  

11. Sprawozdanie z działalności w 2019 roku: a/ Grójeckiego Ośrodka Kultury,  b/ 

Miejsko-Gminnej Biblioteki Publicznej w Grójcu,  c/ Grójeckiego Ośrodka Sportu 

„Mazowsze”, d/ Zakładu Gospodarki Komunalnej w Grójcu e/ Grójeckiego Towarzystwa 

Budownictwa Społecznego.   

12. Zapoznanie się z Oceną Zasobów Pomocy Społecznej w Gminie Grojec.   

13. Sprawozdanie z realizacji Programu współpracy Gminy Grójec z organizacjami 

pozarządowymi i podmiotami prowadzącymi działalność pożytku publicznego w 2019 

roku.   

14. Informacja na temat struktury organizacyjnej Urzędu Gminy i Miasta w Grójcu – zakresy 

działania poszczególnych komórek.   

15. Omówienie systemu gospodarowania odpadami komunalnymi na terenie Gminy Grójec 

oraz analiza funkcjonowania Wydziału Gospodarki Odpadami.   

16. Rozpatrzenie projektów uchwał w sprawach:   

A/ Wieloletniego Programu Gospodarowania Mieszkaniowym Zasobem Gminy   

Grójec na lata 2020-2024,   

B/ odstąpieniu od dochodzenia należności przypadających Gminie Grójec z tytułu czynszów 

najmu lokali użytkowych od przedsiębiorców, których płynność finansowa uległa 

pogorszeniu w związku z ponoszeniem negatywnych konsekwencji ekonomicznych z 

powodu COVID-19 (wirusa SARS-CoV-2)   

C/ zmiany uchwały Nr IV/23/19 Rady Miejskiej w Grójcu z dnia 21 stycznia 2019r., D/ 

zwolnienia od podatku od nieruchomości grup przedsiębiorców, których płynność finansowa 

uległa pogorszeniu w związku z ponoszeniem negatywnych konsekwencji ekonomicznych z  

powodu COVID-19 (wirusa SARS-CoV-2),   

E/ zamiany działek gruntu położonych we wsi Żyrówek,   

F/ wyrażenia zgody na odpłatne nabycie gruntu o powierzchni 1059 m2 położonego we wsi 

Kobylin,   

G/ przyjęcia regulaminu zasad udzielania dotacji celowej na zadania ograniczenia niskiej 

emisji na terenie gminy Grójec,   

H/ zmieniająca Uchwałę Budżetową Gminy Grójec na rok 2020   

I/ zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Grójec na lata 2020–2031   

J/ udzielenia pomocy finansowej Powiatowi Grójeckiemu   



K/ udzielenia przez Gminę Grójec pomocy rzeczowej dla Województwa   

Mazowieckiego,   

L wyrażenia zgody na wniesienie nieruchomości gminnej w formie aportu do spółki Zakład  

Wodociągów i Kanalizacji z ograniczoną odpowiedzialnością w Grójcu   

17. Sprawy różne i wolne wnioski. 18. Zakończenie Sesji.   

   
   

   

   

Głosowano w sprawie:   

przyjęcia proponowanego porządku obrad.   

   

Wyniki głosowania   

ZA: 19, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2   

   

Wyniki imienne:   
ZA (19)   
Jerzy Antoniewicz, Karol Biedrzycki, Janusz Dulemba, Henryk Feliksiak, Mirosław Gałka,  
Tomasz Justyński, Anna Lubowiecka, Daniel Marcinkowski, Artur Moskal, Weronika 

Piwarska, Eugenia Poradzka, Dariusz Prykiel, Adam Siennicki, Grzegorz Stolarek, Jacek 

Stolarski, Artur Szlis, Małgorzata Szymańczak, Agnieszka Wachulec-Kamienik, Krzysztof   
Woźniak   
NIEOBECNI (2)   
Ryszard Krzyżanowski, Małgorzata Molenda   

   

   

KOLEJNY MÓWCA   

 Za głosowało 19 Radnych. Stwierdzam, że porządek obrad został przyjęty jednogłośnie. W 

kolejnym punkcie mamy sprawozdanie z działalności Burmistrza Gminy i Miasta Grójec za 

ostatni okres.    

   

Ad.3.Sprawozdanie z działalności Burmistrza Gminy i Miasta Grójec za ostatni 

okres.   
   
Państwo Radni otrzymali sprawozdanie. Czy do przedstawionego sprawozdania są jakieś 

pytania, uwagi ze strony Państwa Radnych? Jeżeli ktoś ma uwagi, proszę o głos w dyskusji. 

Nie ma żadnych uwag.  zatem przechodzimy do kolejnego punktu: przyjęcie protokołów z 

ostatnich sesji.   

   

Ad.4.Przyjęcie protokołów z ostatnich Sesji:   
   
 Mamy protokół z Sesji, która odbyła się 16 grudnia 2019 roku i protokół z Sesji, która odbyła 

się 27 stycznia. Czy do protokołu z 16 grudnia są jakieś pytania, uwagi ze strony Państwa 



Radnych? Nie widzę, zatem przechodzimy do głosowania. Kto z Pań i Panów Radnych jest za 

przyjęciem protokołu z Sesji, która odbyła się 16 grudnia 2019 roku. Głosujemy. Za 

głosowało 19 Radnych. Stwierdzam, że protokół z Sesji został przyjęty.   

 Przechodzimy teraz do protokołu z 27 stycznia. Proszę teraz, czy do tego protokołu są jakieś 

uwagi ze strony Państwa Radnych? Nie widzę zatem przechodzimy do głosowania. Kto z Pań 

i Panów Radnych jest za przyjęciem protokołu z dnia 27 stycznia 2020 roku? Głosujemy. Czy 

wszyscy oddali głos. Brakuje głosu Radnego Stolarskiego.   

 Za głosowało 19 Radnych. Stwierdzam, że protokół został przyjęty.  Przechodzimy 

do kolejnego punktu:    

   

Ad.5.interpelacje i zapytania Radnych.    
   

Proszę bardzo. Państwo Radni, jeżeli macie pytania, proszę zgłaszać się do dyskusji. Proszę 

bardzo. Radny Tomasz Justyński. Udzielam głosu. Proszę włączyć mikrofon.    

KOLEJNY MÓWCA   

Mam pytanie do Pana Burmistrza. Czy nauczyciel, nauczyciele zostali poddani na,  badanie 

na Covid? Jak tak, to ilu, a jak nie to, kiedy to zostanie wykonane? Dziękuję.    

KOLEJNY MÓWCA   

Dziękuję bardzo. Proszę bardzo, Pan Burmistrz. Udzielam głosu.    

KOLEJNY MÓWCA   

Proszę Państwa, chciałem przeczytać taki artykuł ustawy o samorządzie gminnym. Artykuł 24 

ustęp 6 ustawy o samorządzie gminnym, zgodnie z którym interpelacje i zapytania składane 

są na piśmie do Przewodniczącego Rady Gminy, a ten przekazuje je niezwłocznie Wójtowi.  

W różnych wnioskach i na koniec w dyskus, we wnioskach możemy porozmawiać o tym, co, 

tam takie wnioski zgłosić, ale takiej interpretacji i zapytania, chciałbym, żebyście Państwo 

składali do Przewodniczącego Rady. Dziękuję bardzo.    

KOLEJNY MÓWCA   

Panie Burmistrzu, a może by Pan odpowiedział na pytanie Radnego Justyńskiego?    

KOLEJNY MÓWCA   

Nie było żadnych badań ani na dzień dzisiejszy nie występujemy z takim wnioskiem. Nie było 

aż, takich zachorowań  w naszym Mieście, w naszej Gminie. Czekamy na dokładniejsze dane 

z sanepidu, ze stacji sanitarnej, dlatego, że musimy przygotować się do gospodarki 

odpadami związanej z kwarantanną i zachorowalnością w Gminie, żeby te osoby 

powiadomić, jak powinny oddawać odpady i jak się zachowywać, i jeśli uzyskamy taką 

informację, będziemy może więcej widzieli na temat zachorowalności w Gminie Grójec, bo 

takich danych od początku pandemii nie posiadamy. Wiemy tylko o Powiecie Grójeckim, 

natomiast nie mamy bezpośrednio danych na temat Gminy Grójec.    

KOLEJNY MÓWCA   

Dziękuję bardzo. Czy Państwo Radni mają jeszcze jakieś pytania? Proszę bardzo, Radny 

Grzegorz Stolarek. Udzielam głosu. Proszę włączyć mikrofon.    

KOLEJNY MÓWCA   

Ja mam pytanie do Pana Burmistrza, czy był złożony wniosek od nas z Gminy na małą 

retencję, czyli, zapotrzebowanie na wodę małych i dużych gospodarstw przydomowych, 

rolniczych i tak dalej, bo wiem że były bardzo duże dofinansowania z artykułów to wynika, że 



bardzo mało Gmin z tego skorzystało, a byłyby duże korzyści biorąc pod uwagę, że mamy 

teraz,  taką inną pogodę i po prostu walczymy z  suszą, wszędzie są jakieś tam problemy 

duże, i czy po prostu, czy ktoś od nas złożył wniosek, czy nasza Gmina tym się zajęła, czy nie?   

Niech Pan Burmistrz odpowie. Może Pan Burmistrz ma większą jakąś wiedzę na ten temat. 

Bo tutaj było dużo zapytań z tej strony od Mieszkańców i proszę o odpowiedź. Bardzo 

dziękuję.    

KOLEJNY MÓWCA   

Proszę bardzo, Pan Burmistrz.    

KOLEJNY MÓWCA   

Jak wiemy, Państwo Radni też wiecie, w budżecie nie ma takiej pozycji mała retencja i Gmina 

nie ma dotacji na małą retencję dla Mieszkańców. Jeśli budżet pozwoli na takie działania, 

możemy w przyszłorocznym budżecie przewidzieć dotacje dla Mieszkańców. Natomiast, 

żeby ktoś przekazywał takie dotacje dla Mieszkańców czy z Województwa, czy od Państwa, 

czy od Rządu, to ja nie słyszałem. Nie wiem, może Pan Radny ma  lepsze informacje, kto 

przekazuje takie dotacje. Wiem też, że Warszawa taki program u siebie wprowadziła na 

jesieni ubiegłego roku i do marca bieżącego roku nie wypłaciła jeszcze żadnej dotacji, a 20 

wniosków czeka na rozpatrzenie. Tak że nie są to jakieś tam lawinowo spływające wnioski i 

zainteresowanie jest na pewno duże, tylko że to są wnioski czy zapytania o przydomowe 

zbiorniki wody, oczka wodne, o tego typu, natomiast dla rolników taka mała retencja jest 

przewidziana. Agencja Rozwoju i Modernizacji Rynku prowadzi nabór wniosków i wszyscy 

rolnicy, którzy się , zgłoszą do agencji, mogą liczyć na pozytywne rozpatrzenie.    

KOLEJNY MÓWCA   

Dziękuję bardzo. Czy Państwo Radni mają jeszcze pytania? Proszę zgłaszać się do dyskusji.  

Proszę bardzo, Radny Daniel Marcinkowski, udzielam głosu.    

KOLEJNY MÓWCA   

Ja mam takie pytanko. Nie wiem czy jest z nami obecny Prezes Spółki Śmieciowej, Pan 

Gaweł? Chciałbym dopytać.    

KOLEJNY MÓWCA   

To może bliżej sprawozdania?    

KOLEJNY MÓWCA   

Słucham? później zapytać, tak?    

KOLEJNY MÓWCA   

No, przy sprawozdaniu, jak będzie sprawozdanie Spółki to może wtedy. Teraz może 

bezpośrednio jakieś pytania do Pana Burmistrza. Czyli co, nie ma żadnego pytań, żadnych 

pytań ze strony Pana Radnego Daniela Marcinkowskiego?    

KOLEJNY MÓWCA  Nie, 

później zapytam.    

KOLEJNY MÓWCA   

Dobrze, dziękuję bardzo. Czy ktoś z Państwa Radnych chciałby jeszcze zapytać? Pozwolicie 

Państwo, że zabiorę głos. Do Przewodniczącego wpłynęło, wpłynęła interpelacja, znaczy 

interpelacja Pani Agnieszki Wachulec- Kamienik, która została skierowana do Pana 

Burmistrza i ta interpelacja dotyczyła pomocy dla lokalnych przedsiębiorców. To jest jedna 

interpelacja, która wpłynęła. I wpłynęła również interpelacja Radnego Artura Szlisa 

dotycząca nauczania, w związku z tym Covidem pytania pojawiły się. Tak że ta interpelacja 



również została przesłana do Pana Burmistrza. Czy Państwo Radni mają jeszcze jakieś 

pytania, uwagi? Nie widzę. Ja jeszcze bym chciał się zapytać Pana Burmistrza:   

1. czy Gmina Grójec składała wniosek na budowę lub modernizację targowiska, 

ponieważ taki program był ostatnio uruchomiony?   

 Drugie moje pytanie:    

2. czy Gmina składała wniosek na zakup laptopów, urządzeń do nauki dla, dla dzieci z 

naszych szkół? I to by było na razie na tyle. Bardzo bym prosił o odpowiedź.    

KOLEJNY MÓWCA   

Program dotacji na rozbudowę targowisk i zieleniaków funkcjonuje bardzo już długo na 

terenie Mazowsza i na terenie całej Polski. Po spotkaniu Wójtów, Burmistrzów w ubiegłym 

roku zadawałem to pytanie osobom z Urzędu Marszałkowskiego i jakie mielibyśmy 

ewentualne szansę. To musielibyśmy w przypadku naszego zieleniaka zrobić projekt 

rozbudowy tego zieleniaka i myślę, kiedy wyburzymy Mogielnicką 6 i zrobimy plan 

zagospodarowania tego terenu, to jak najbardziej wystąpimy o taką dotację na zieleniak. 

Natomiast w przypadku targu w Kobylinie,  musielibyśmy mieć w budżecie pokaźną kwotę 

pieniędzy i jeśli będzie taka wola Rady, to w przyszłym roku do budżetu włożymy taką kwotę 

i wystąpiły z wnioskiem, z tym, że taka fala dofinansowań dotacji na rozbudowę targów już 

jakby jest za nami, tak?  to trwa już od wielu lat. Myślę, że jeśli Gmina do tej pory nie 

widziała takiej potrzeby złożenia wniosku o dotację na budowę targowiska w Kobylinie, to 

dzisiaj też możemy próbować, ale myślę, że tutaj już jest coraz mniej środków na ten cel. Ale 

będziemy próbowali.    

KOLEJNY MÓWCA   

Dziękuję bardzo. A co do drugiego pytania?    

KOLEJNY MÓWCA   

Zrobiliśmy zapytanie o zakup laptopów i tabletów dla szkół z tej jakby drugiej transzy, bo z 

tej pierwszej transzy, jak Państwo wiecie za 140 000 kupiliśmy 33 laptopy takiej lepszej 

jakości, bo taka była wola Dyrektorów Szkół, że woleli coś lepszeg, trwalszego, bo te laptopy 

są wypożyczane dla uczniów, a później zwracane i teraz przy tym drugim zakupie też wolą, 

żeby kupić lepszej jakości laptopy i tablety, i takie zapytanie zostało złożone. Tutaj Komisja 

Gminna wyłoniła oferenta, od którego zakupimy ten sprzęt.    

KOLEJNY MÓWCA   

Dziękuję bardzo. Czyli rozumiem, że Gmina złożyła czy złoży wniosek w ramach 

tego programu " Zdalna Szkoła plus"?    

MÓWCA   

Złożyła, wybraliśmy oferenta, który dostarczy nam sprzęt.    

KOLEJNY MÓWCA   

Dziękuję bardzo, bo tam jest do pozyskania 105000 złotych z tego, co się orientowałem. Tak, 

więc dziękuję bardzo. Czy Państwo Radni mają jakieś pytania? Nie widzę. Przejdziemy zatem 

do kolejnego punktu:    

   

Ad.6.Sprawozdanie z wysokości średnich wynagrodzeń nauczycieli na 

poszczególnych stopniach awansu zawodowego w szkołach prowadzonych 

przez jednostkę samorządu terytorialnego.    
Taką informację otrzymaliśmy.   



 Czy do przedstawionej informacji są jakieś pytania? Jest z nami Pani Dyrektor. Czy macie 

Państwo Radni pytania? Nie widzę. Przejdziemy zatem, dalej, kolejny punkt:    

   

Ad.7.Informacja o realizacji akcji zimowego wypoczynku dzieci i młodzieży w 

placówkach oświatowych, jednostkach Kultury i Sportu oraz jednostkach 

organizacyjnych Gminy.   
   

 Czy do przedstawionej informacji, mają Państwo Radni jakieś pytania, uwagi? Jeżeli ktoś ma 

uwagi, proszę się zgłaszać na tabletach. Nie widzę. Przejdziemy dalej. Kolejny punkt:    

   

Ad.8.Zapoznanie się ze sprawozdaniem z wykonania gminnego programu 

przeciwdziałania alkoholizmowi, przeciwdziałania narkomanii za rok 2019.    
   

Dostaliśmy takie sprawozdanie. Czy do tego sprawozdania macie Państwo Radni jakieś 

pytania, uwagi? Nie widzę, przejdziemy zatem dalej.    

   

   

Ad.9. Informacje na temat działalności Ochotniczych Straży Pożarnych w 

Gminie Grójec, potrzeby, oczekiwania i dalsze plany funkcjonowania.   
   
   
Kolejna informacja na temat działalności OSP w Gminie Grójec. Dostaliśmy taką informację 

od Komendanta Gminnego. Czy macie Państwo jakieś pytania, uwagi? Nie ma. Przejdziemy 

zatem dalej. Mamy kolejny punkt:   

   

 Ad.10.Informacja na temat funkcjonowania Zakładu Usług Komunalnych w 

Grójcu Spółka z o.o.    
   
Państwo Radni otrzymali taką krótką informację na temat funkcjonowania. Jest z nami Pan 

Prezes. Czy macie Państwo jakieś pytania? Tu wcześniej zgłaszał się Radny Daniel 

Marcinkowski. Czy Daniel Marcinkowski chciałby teraz zabrać głos?    

KOLEJNY MÓWCA   

Mam pytanie do, do Pana Prezesa: jak wygląda na dzień dzisiejszy stan finansowy? Z tych pół 

miliona co Rada przekazała na spółkę, ile jest wydatkowane, jakbym mógł uzyskać taką 

informację? Dziękuję.    

KOLEJNY MÓWCA   

Dziękuję bardzo.    

KOLEJNY MÓWCA   

Dzień dobry Państwu, kłania się Janusz Gaweł, Prezes Grójeckiej Spółki Komunalnej, nie 

śmieciowej, tylko Grójeckiej Spółki Komunalnej, chciałem nadmienić. Z kwoty, która została 

przekazana przez Wysoką Radę, nie zostało jeszcze nic wydatkowane  na żadne zadania. Z 

uwagi na fakt, że jesteśmy w trakcie przygotowywania z SIWZ-u na zakup samochodów - 



śmieciarek oraz, przepraszam, to się nazywa samochodów do wywozu odpadów, oraz proszę 

Państwa na zakup kontenerów do zbierania odpadów, które zostaną umieszczone na 

poszczególnych posesjach. Tak że, to przygotowujemy i przygotowujemy się tylko 

finansowo, bo nie możemy sobie wydawać, bo nie ma takiej potrzeby w tej chwili jeszcze. 

Tam są, drobna kwota jest wydana za wydzierżawienie przez Zakład Wodociągów 

pomieszczenia na biuro dla Grójeckiej Spółki Komunalnej. Tam nie duże pieniądze są, chyba 

500 złotych do tej pory zostało wydatkowane i to wszystko. Tak że nie ma żadnych jakiś 

szalonych wydatków tak, jak tutaj chodzą jakieś, fama chodzi po mieście, że Prezes zarabia 

Bóg wie ile i wydatkują nie wiadomo na co pieniądze, tak że jeszcze w tej chwili nic, żadnych 

takich wydatków poważniejszych nie było. Czy Pan jest usatysfakcjonowany temu, 

Przewodniczący?    

MÓWCA   

Dziękuję bardzo. Proszę bardzo, Radny Jacek Stolarski. Udzielam głosu.    

KOLEJNY MÓWCA   

Mam następujące pytanie do Pana Prezesa na ostatniej Komisji powoływał się Pan na 

dokument - biznesplan, czy dokument finansowy, który by określał wysokość wydatków, 

które musi ponieść, a żeby móc podjąć w ogóle sprawne wywozy odpadów oraz źródła 

pochodzenia tych wydatków. Ja niestety takiego dokumentu nie otrzymałem, dlatego 

jeszcze raz proszę o udzielenie takiej informacji.    

KOLEJNY MÓWCA   

Proszę uprzejmie. Więc, proszę Państwa, dnia 12 marca 2020 roku zostało skierowane do 

Rady Miejskiej w Grójcu, została skierowana do Rady Miejskiej w Grójcu informacja o 

działalności Grójeckiej Spółki Komunalnej, gdzie zostało opisane dokładnie, co kiedy, kiedy 

została powołana, kto wchodzi w skład Rady Nadzorczej, jakie zostały podjęte uchwały i 

dalej. Te wszystkie rzeczy zostały Państwu przedstawione. Ustalono wysokość 

wynagrodzenia miesięcznego dla Rady Nadzorczej, wysokość wynagrodzenia dla Prezesa 

Spółki, tak że to zostało wszystko proszę Państwa złożone. Natomiast jeżeli Pan Radny chce 

wiedzieć, jakie kwoty, na co zostały przeznaczone, więc proszę Pana nie potrafię Panu w tej 

chwili powiedzieć, tak jak Panu powiedziałem, jak Panu Marcinkowskiemu odpowiadałem, 

że w tej chwili przygotowujemy SIWZ-a na zakup śmieciarek, ponieważ zmienia się sytuacja, 

zmienia się otoczenie ekonomiczne wokół, nas i sami Państwo wiecie, że pandemia dotyka 

również i tej sfery życia. W związku z powyższym nie jesteśmy w stanie dzisiaj powiedzieć. 

Mieliśmy kupować nowe śmieciarki, czyli mieliśmy wziąć w leasing nowe śmieciarki - 

niestety, żebyśmy wzięli w leasing nowe śmieciarki potrzeba jest około miliona złotych 

włożyć w pierwsze wpłaty plus do tego później trzeba wygenerować dodatkowe środki, 

które pozwolą na zabezpieczenie tychże spłat miesięcznych, czyli tej dzierżawy miesięcznie 

w danym, późniejszym okresie czasu. Następnie musimy, proszę Państwa, kupić kontenery. 

Wystąpiłem do firmy Pro zero, która jest w tej chwili operatorem na terenie naszej Gminy i 

wywozi odpady komunalne z terenu naszej Gminy i Miasta z pismem o odsprzedanie 

pojemników, które są w tej chwili na terenie naszej Gminy, które są w posiadaniu  

Mieszkańców, Wspólnot i tak dalej. Niestety Prozero nie chciała podjąć tematu, nie podjęła 

tematu, nie jest zainteresowane odsprzedaniem. Wiadomo, że skończy się ten okres, który 

jest, czyli koniec roku i wówczas, proszę Państwa, Prozero będzie musiało te pojemniki 

zabrać, natomiast my będziemy musieli wstawić tak, żebyśmy mieli na pierwszego stycznia 

swoje pojemniki wstawione po Mieszkańcach. I teraz, proszę Państwa, jest sytuacja dość 



dziwna, my musimy dodatkowe pieniądze wygenerować na to, żeby te pojemniki postawić 

na tych posesjach. To jest kwestia pojemników. Następnie, a pojemników potrzeba,  proszę 

Państwa, 5700 sztuk na w zabudowie jednorodzinnej, w zabudowie wielorodzinnej potrzeba 

250, 1000 tych pojemników 1100, no i tak dalej, i tak dalej. Przyjmując, że w zabudowie 

jednorodzinnej jest 13500 Mieszkańców, w zabudowie wielorodzinnej 11300 Mieszkańców, 

proszę Państwa, potrzeba by było na dzień dzisiejszy 5400 pojemników, z czego 300 

zakładam, że powstaną nowe obiekty, powstaną nowe wspólnoty, powstaną nowe budynki 

na wsiach, na działkach naszych budowlanych, w związku z powyższym jest taki pewien 

margines założony pewnego bezpieczeństwa, żeby zabezpieczyć dla wszystkich 

Mieszkańców te pojemniki. Te pojemniki muszą być, proszę Państwa, rozwiezione  przez 

nasze służby, jak również, te pojemniki, które ma Prozero, musi zebrać,  co z nimi zrobią to 

jest ich sprawa i proszę Państwa, ja upatrywałem w tym jakiś, interes dla Spółki, dla Gminy, 

mianowicie taki, że jeżeli byśmy te pojemniki odkupili od Prozero za obojętnie, jakie 

pieniądze, to dla nas siłą, byłby to dobry interes, tak dla, dla Prozero byłby dobry biznes. 

Niestety nie doszło do takiej współpracy. To jest odnośnie samych pojemników. Natomiast 

druga sprawa i to, proszę Państwa, jest koszt około, miliona złotych. Można, można pokusić 

się o coś takiego, że możemy pojemniki wynająć, ale proszę Państwa, jest to dość 

skomplikowane przedsięwzięcie i  raczej nie powinniśmy iść w tym kierunku,  jeżeli to trzeba 

zakupić nowe, wstawić do Mieszkańców, oddać Mieszkańcom za pokwitowaniem tak, żeby 

był jakiś dokument, który potwierdza, że dany pojemnik jest u Kowalskiego czy u Gawła, tak 

żeby, proszę Państwa, w każdej chwili była pełna kontrola nad tymi pojemnikami. Następna 

kwestia to, proszę Państwa, zakup pojazdów. Tak jak Państwu wcześniej wspomniałem, 

można by było kupić nowy, tylko jest teraz dylemat, może ktoś z Państwa mi odpowie, czy 

kupić samochody? Bo ja już, proszę Państwa, po różnych chodziłem z wybitnych 

specjalistach, włącznie rozmawiałem z kierowcami z Prozero, czy kupić samochód nowy, czy 

kupić używany? Więc są opinie podzielone. Samochód nowy - tak, oczywiście, bardzo ładnie 

wygląda, pięknie, super, wszystko ładnie, pięknie, tylko ma jedną wadę, te samochody mają 

Euro 6, a Euro 6, to jak Pan wie, Panie Stolarski, tak samo jak i ja, mają już DPF-y, a wie pan 

co to jest DPF, wie Pan, ile ja się najeździłem z Mercedesem, żeby ten DPF mi działał w 

sposób właściwy. To są samochody dobre, ale na trasę, nie na jeżdżenie po mieście. 

Natomiast Euro 5. No są, ale to będzie wtedy samochód używany. Teraz następna kwestia, 

proszę Państwa. Czy samochód ma być ze skrzynią manualną, czy ze skrzynią automatyczną? 

Takich dylematów ma Pan mnóstwo. Kierowcy, którzy eksploatują, jeżdżą tymi pojazdami  w 

Prozero na przykład, twierdzą, że tak samochód z automatyczną skrzynią biegów, skrzynią 

aristo, no super samochód, super skrzynia, nie do zarżnięcia, jest dobry, ale na jeżdżenie po 

mieście. Natomiast nie nadaje się na wieś. Nie daj Boże w zimę, nie daj Boże  jakiś piasek, 

stoi. Musi być wyciągany. Czyli musi być manual. Proszę Państwa jest takich kupę,  rzeczy, na 

które nie potrafi nikt na pewno odpowiedzieć, może ktoś z Państwa jest wybitnym 

fachowcem w tej materii. Ja takim fachowcem nie jestem, ja zasięgam opinii u ludzi, którzy 

już coś w tym kierunku przeżyli, mają jakieś doświadczenie. Teraz, proszę Państwa, jeszcze 

następna kwestia czy samochód, czy śmieciarki powinny mieć wyposażenie, powinny być 

wyposażone w myjkę czy nie? Teraz, czy śmieciarka powinna mieć system dwukomorowy, 

czy jednokomorowy, czy z otwartym odwłokiem, czy z zamkniętym odwłokiem i takich 

dylematów jest mnóstwo, a za każdym tym dylematem, za każdym tym wspomnianym 

punktem, rozwija się cena. Wiadomo, odwłok zamknięty inna cena, dwukomorowa inna 



cena, jednokomorowa inna cena, proszę Państwa jest takich mnóstwo rzeczy, ale tak, jak 

powiedziałem, mamy przygotowany w tej chwili SIWZ na zakup śmieciarek używanych i w 

tym kierunku idziemy, i w tym kierunku proszę Państwa idziemy i to będzie realizowane. 

Natomiast cóż mogę jeszcze więcej powiedzieć, zdecydowaliśmy, że jednak pójdziemy w 

kierunku skrzyni manualnej, nie skrzyni automatycznej tak, żeby ten pojazd był jak 

najprostszy w eksploatacji, bo proszę zwrócić jeszcze na jedną rzecz uwagę, Szanowni 

Państwo, że to będzie nowa firma, to będą nowi ludzie, nowa kultura pracy, tak że pewne 

rzeczy nie jesteśmy w stanie przewidzieć. No, może ktoś tam przyjdzie z innej firmy 

konkurencyjnej się zatrudni do nas, ale jak to będzie w przyszłości, tego nie wiemy. Na dzień 

dzisiejszy mamy ofertę złożoną przez trzech kierowców, potrzeba sześciu i przez trzech 

ładowaczy, potrzeba 10. Tak że mniej więcej tak to wygląda i teraz dywagowanie, czy tak, 

czy jakie pieniądze, takie pieniądze, proszę Państwa, liczyliśmy na to, że pozyskamy 

pieniądze zewnętrzne z Narodowego Funduszu Ochrony Środowiska w wysokości 2,5 

miliona złotych, gdzie kwota... Tak było. Gdzie kwota, ja Państwu to przedstawiałem w 

miesiącu listopadzie, gdzie kwota około 500000 złotych jest kwotą umarzalną po wykonaniu 

tego zadania. Natomiast na dzień dzisiejszy wszystko jest zamrożone i co ja mogę zrobić, 

tylko mogę opierać się na tym, co Wysoka Rada, jakie subwencje, Wysoka Rada przeznaczy , 

na ten cel. Na ten cel na dzień dzisiejszy potrzeba jest w granicach dwa i pół miliona złotych, 

najtaniej, żeby to zrobić tak, żebyśmy ruszyli i żeby to działało. I ruszyć to ruszy mogę 

Państwu tylko tyle powiedzieć, że ruszy  i mamy, mamy taką nadzieję, że to przedsięwzięcie 

się w pełni uda. Dziękuję.    

KOLEJNY MÓWCA   

Dziękuję bardzo. Proszę bardzo, Radny Jacek Stolarski. Udzielam głosu.    

KOLEJNY MÓWCA   

Panie Prezesie albo Pan nie zrozumiał mojego pytania, albo Pan po prostu tak dużo mówił, 

żeby na to pytanie odpowiedzieć. Po pierwsze powiedział Pan, że oczekuje Pan od rady 2,5 

miliona złotych na rozpoczęcie funkcjonowania Spółki. Chciałbym się zapytać Pana, czy 

budując biznesplan, nie rozważał Pan innych możliwości pozyskania środków w dobie 

właśnie bardzo trudnej sytuacji finansowej Gminy, kiedy rezygnuje się z przeprowadzenia 

inwestycji, kiedy obcina się dotacje dla szkół i liczby godzin dla dzieci w szkołach, więc może 

trzeba by pomyśleć trochę inaczej, żeby po prostu spółka sama zaciągnęła kredyty, Rada 

Miejska by w jakiś tam sposób poręczyła te kredyty i wtedy spółka, pracując mogłaby te 

kredyty spłacać, bo oczywiście założyliśmy tę spółkę po to, ażeby nie wydawać właśnie 

ogromnej ilości pieniędzy tylko, żeby po prostu były dobrze wywożone odpady, żeby te 

odpady były tanie i to jest druga część mojego pytania. Czy Pan ma jakąś kalkulację, jaki 

będzie koszt wywozu odpadów w roku przyszłym, przy założeniu, kiedy Spółka zaciągnie 

kredyty, zakupi wyposażenie spółki z własnych środków, że tak powiem, a z drugiej strony, 

ile będzie kosztował wywóz odpadów, kiedy Rada właśnie te oczekiwane środki przekaże do 

spółki, dokapitalizuje Spółkę. I wydaje mi się, że przed rozpoczęciem pisania SIWZ-u i 

kupowaniem sprzętu,  powinna taka kalkulacja nam zostać przedłożona. Dziękuję.  KOLEJNY  

MÓWCA   

Dziękuję bardzo.    

KOLEJNY MÓWCA   

Proszę Pana, więc odpowiadam Panu.    



Więc odpowiadając na pytanie, ja odpowiedziałem Panu dość dokładnie. Biznesplan można 

sporządzić wtedy, jeżeli mamy obrany kierunek działania, jeżeli my działamy na zasadzie 

takiej, w tej chwili: po pierwsze chcemy wynająć bazę poza naszymi obiektami, szukamy 

terenu, więc co - sporządzam plan pod, czyli biznesplan na wynajęcie bazy. Następnie, no, 

śmieszne to może dla Pana jest, dla mnie to nie jest śmieszne, bo dla mnie to jest kupę 

kłopotów. Więc drugie: odchodzimy od tego,  bo to generuje dość duże koszty, generuje 

dość duże koszty, więc co robimy, robimy to na zasadzie takiej, że robimy to w tym miejscu, 

gdzie jest to możliwe w tej chwili, a możliwe jest to w tej chwili  po najmniejszych kosztach 

zrobienie tego na placu oczyszczalni. Chwilowo, nadmieniam chwilowo, bo trzeba liczyć się z 

tym, że w przyszłości musimy znaleźć miejsce i pobudować bazę z prawdziwego zdarzenia. 

Bazę, gdzie będzie można zrobić rampę przeładunkową przede wszystkim, przeładować to, a 

nie tak, jak w tej chwili, że będą śmieciarki woziły ten towar  do Radomia, będą jeździły po 

rejonie z pełnym wykorzystaniem, wykorzystaniem masy. Jeżeli zabraknie  doładować trzeba 

będzie, to pojadą do wspólnoty, do spółdzielni mieszkaniowej i doładują. Natomiast jeśli 

chodzi o sprawy związane z pozyskaniem  środków to Pan się uśmiecha, można wziąć kredyt, 

proszę bardzo. Tylko jak Spółka weźmie kredyt, jak Spółka ma taki kapitał, jaki ma. No proszę 

bardzo, niech Pan odpowie, bo śmiać się i mówić takie rzeczy można. Oczywiście, że można, 

ja też się z tego będę śmiał. Tylko jak ja wezmę ten kredyt,  pytam się Pana? Niech Pan 

odpowie.    

KOLEJNY MÓWCA   

Jak Pan nie wie, to ja Panu odpowiem.    

KOLEJNY MÓWCA   

Bo pieniądze można wziąć z banku, nie ma problemu.    

KOLEJNY MÓWCA   

Panie Prezesie, bo następny Radny, Grzegorz Stolarek, ma pytanie. Proszę bardzo. Udzielam 

głosu.    

KOLEJNY MÓWCA   

Witam. Ja mam pytanie do Pana Prezesa.   

   

1. Była rozmowa na początku, że będzie złożony wniosek na dotację na te pojemniki, o 

których była rozmowa, czy Pan Prezes to wnikliwie tak, nie wiem, zweryfikował czy 

to jest możliwe, czy nie,    

2. dlaczego tam nic w tym kierunku się nie stało? To jest pierwsze pytanie, a drugie 

pytanie jest takie: 2.mówił Pan o tej rampie. Rampa to jest taki temat, gdzieś to 

uciekło, ale ja to akurat wyłapałem, że to... Mam pytanie, jaki koszt będzie tej rampy 

i ta rampa, jak dobrze pamiętam, miała być budowana już tutaj na tej oczyszczalni, 

więc teraz Pan proponuje, żebyśmy już drugą bazę, drugą, drugie miejsca tą rampę. 

Jestem bardzo ciekawy, ile to będzie kosztowało, żeby zaraz ta Spółka nam się nie 

przerodziła, że to nie będzie 5 milionów, tylko 10 milionów, bo zaraz będzie trzeba 

zrobić specjalne pozwolenia, wybudować rampę, która podejrzewam będzie bardzo 

dużo kosztowała. Przypominam sobie, jak Pan Prezes Neyman mówił nam o tym, o   

tej rampie, to był koszt około 500 000. No, nie wiadomo czy zamkniemy się w tej kwocie, 

więc za chwilę nam to urośnie do skali bardzo dużej. Cała ta spółka... No niech Pan 

Prezes coś odpowie jeszcze na ten temat, no, bo nie wiem. Czy teraz baza będzie 



budowana na oczyszczalni, czy nowym miejscu? Jakie są jeszcze do tego wskazania 

do takiego miejsca na przykład na tę spółkę, czy to będzie trzeba przygotować grunt 

pod to, jak głęboko będziecie trzeba jakieś wykopy robić, czy jakaś folia jest 

potrzebna, specjalne jak na wysypisko, czy jakieś złomy, czy specjalne przygotowania 

tego terenu i czy Pan wie, jaki to będzie koszt, bo to może być zaraz, że to po prostu 

my , nie mamy pieniędzy na takie rzeczy, więc... Bardzo bym prosił Pana Prezesa, 

żeby coś więcej na ten temat odpowiedzieć. Ja wiem, że może to pytanie takie jest 

rozciągnięte, ale Pan Prezes pewnie jest przygotowany i coś więcej może nam 

powiedzieć na ten temat. Dziękuję.    

KOLEJNY MÓWCA   

Dziękuję bardzo. Proszę bardzo. Pan Prezes.    

KOLEJNY MÓWCA   

Więc odpowiadam Panu na pytanie, mianowicie jeśli chodzi o sprawę związaną z 

pojemnikami sami Państwo żeście,  podejmowali uchwałę, decyzję o tym, że złożony 

zostanie wniosek o rozbudowę PSZOK-u. I tam w tym wniosku były zapewnione kontenery. Z 

tego, ja tylko tyle wiem, były zapewnione kontenery, zakup, tam była przewidziana kwota na 

zakup kontenerów do obsługi i PSZOK-u i Mieszkańców. To jest odnośnie kontenerów, bo my 

żeśmy nie składali żadnego wniosku na zakup, bo takiego wniosku nie mogliśmy złożyć, bo 

takiego czegoś nie ma dla spółek komunalnych to jest pierwsza część pytania. Druga sprawa, 

jeśli chodzi o rampę, którą Pan tu porusza, ta rampa... Są dwa rodzaje tych ramp. Rampa 

zagłębiona w ziemi, która podjeżdża do niej ciężarówka, podjeżdża do niej samochód do 

odpadów, czyli śmieciarka i wyrzuca na duży samochód czy na kontener duży czy do naczepy 

typu tirowskiej i to wędruje dalej do RIPOK-u. I taka jest idea,  żeby takie coś powstało. Może 

być co innego jeszcze, na przykład Tomaszów teraz w tym roku, nie byłem tam jeszcze, ale 

wybieram się pojechać, zobaczyć. Podobno, że mają zrobioną taką, bez rampy się obeszli, bo 

oby zrobili to w ten sposób, że mają taśmociąg z dużym koszem zasypowym, podjeżdża 

śmieciarka wrzuca do kosza zasypowego i taśma przenosi to na samochód czy na kontener. 

Tak że tyle mogę Panu odpowiedzieć. Natomiast jeśli chodzi o koszty związane z 

wybudowaniem takiej właśnie rampy typowej beton, stal i odwodnienia, i tak dalej, jest w 

granicach 500 000 złotych - się z powodzeniem mieścimy. Natomiast proszę mi powiedzieć, 

jeżeli Państwo jesteście tak świetnie zorientowani, proszę mi powiedzieć, gdzie to można 

zlokalizować? Na oczyszczalni? To nie jest takie proste wsadzić,  na oczyszczalni jeszcze coś, 

żeby funkcjonowało, nie jest takie proste. Proszę Państwa, po pierwsze decyzja 

środowiskowa, na którą się czeka ponad rok czasu, ponad rok czasu trzeba czekać na decyzję 

środowiskową. To nie jest to, że Gaweł sobie to wymyślił, to są uzgodnienia  z Regionalną 

Dyrekcją Ochrony Środowiska, czyli tak zwanym RDOŚ-em, ochroną środowiska, innymi,  

dysponentami i władzami, które się tymi rzeczami zajmują. Tak że to, to, proszę Państwa, nie 

jest tak, jak do końca Państwo sobie to wyobrażacie. Nie. Jest kupę, mnóstwo problemów, 

które należy rozwiązać i tak, jak Państwu powiedziałem, mieliśmy obiekt, gdzie mogliśmy to 

zlokalizować, wynająć, wynająć na zewnątrz gotowe - gotowa baza. Wchodzimy, proszę 

Państwa, wchodzimy do obiektu, łącznie z szafkami dla pracowników, z częścią socjalną, ze 

wszystkim - mamy to gotowe. Tylko proszę zwrócić uwagę, na to, za to trzeba zapłacić, za to 

trzeba zapłacić pieniądze, które trzeba wygenerować w jakiś transzy, w ten czy w inny 

sposób i teraz to jest pytanie - wygenerować, czyli, proszę Państwa, musimy wszyscy za to, 

wszyscy zapłacić w postaci, w opłaty śmieciowej. I teraz odpowiadając Panu Stolarskiemu, 



odpowiem tak: jaka będzie kwota za wywóz mogę Panu powiedzieć, że jest w granicach 28 

zł,  przy założeniu, że cena na RYPOKu nie wzrośnie, czyli uwarunkowane to jest czynnikami 

zewnętrznymi nie od nas zależnymi, dlatego szukam, żeby były jak najmniejsze koszty 

wdrożenia tego wszystkiego. Jak najmniejsze koszty rozpoczęcia działalności i w przyszłości, 

żeby były takie koszty jak najmniejsze. Tak że to nie jest tak, że my sobie dzisiaj, ja Państwu 

powiem 28 złotych, a Państwo mi za pół roku powiecie, ale Pan żeś mówił 28 złoty. Tak. 

Tylko proszę Państwa, nie wiemy. Dzisiaj paliwo tańsze jest, ale ile będzie kosztowało na 

jesieni czy po Nowym Roku, tego nikt z Państwa nie powie. Jakie będą opłaty na RIPOK-u, też 

nikt z Państwa nie wie. Ja też tego nie wiem i nikt z nas tego nie wie. Czy ktoś z nas pół roku 

temu przypuszczał, że będzie epidemia? To nie. Jest tak, jak jest i tego przeskoczyć się nie 

przeskoczy. Teraz odpowiadam odnośnie tych środków, które,  Pan tutaj wspomniał, że 

pozyskać, moglibyśmy pozyskać i tak dalej. Oczywiście, że możesz. Skończył się nabór tych,  

wniosków w miesiącu styczniu, gdzie nie byliśmy jeszcze zarejestrowani, bo trwała 

rejestracja Spółki do marca. To też nie moja wina, prawda? Moja wina, no może być i moja 

wina. Ale w każdym razie, mogę Państwu powiedzieć taką rzecz: pod koniec lipca ruszają 

nabory w ramach programu Narodowego Funduszu Ochrony Środowiska i Gospodarki 

Wodnej, pod nazwą "Racjonalna gospodarka odpadami". Pożyczka 70% wartości, dotacja 

30%.  podobno mają być lepsze warunki niż teraz w tej chwili. Można sfinansować zakup 

pojemników na przykład specjalnych kontenerów do selektywnej zbiórki ,nadmienię, 

kontenery z kompaktorem na przykład. Kontenery, które zostaną zastąpione na przykład  na 

PSZOK-u i które będą wykorzystywane również przy selektywnej zbiórce, czyli typu szkło, 

typu plastik, typu papier, metal i tak dalej. Tak że proszę Państwa to możemy z tego zrobić 

do selektywnej zbiórki chociażby tych z prasą i pojazdów do selektywnej zbiórki. Tak że 

będzie możliwy, ale dopiero od lipca. Można też sfinansować PSZOK, czyli zmienić program 

inwestycyjny ten, który w tej chwili mamy na taki, żeby dostosować do naszych potrzeb i to 

wszystko, proszę Państwa, co ja mogę Państwu powiedzieć. To jest cała wiedza, którą 

dysponuję odnośnie środków zewnętrznych, o których tutaj Pan Stolarski mówił, że możemy 

brać kredyty i oczywiście możemy wziąć kredyt. Najprostsza sprawa wziąć kredyty, tylko 

kredyt trzeba, proszę Państwa, spłacić niestety. Proszę o tym pamiętać. A kto będzie to 

spłacał? Będą spłacali Mieszkańcy, bo to będzie w kalkulowane w cenę i wówczas nie będzie 

cena 28 złoty, tylko będzie cena znacznie wyższa. My zaczynamy od zera, proszę Państwa, 

nie mamy nic. Nie mamy bazy dla ludzi, nie mamy socjalu dla ludzi, nie mamy, gdzie tych 

pracowników, 20 pracowników przebrać, ubrać, umyć... Gdzie oni się umyją? Trzeba 

zapewnić im jakieś lokum. Nie mamy, proszę Państwa, pojazdów, nie mamy, proszę Państwa 

odpowiedniej ilości pojemników do zbiórki w domach jednorodzinnych czy w 

wielorodzinnych, bo my, proszę Państwa,  jak Państwo doskonale o tym wiecie, będziemy 

również obsługiwali PSZOK. Na PSZOK-u też trzeba zastosować inne metody,  racjonalnej 

takiej gospodarki tak, żeby można było śmieci kompletować, żeby można było wykorzystać 

przestrzeń w kontenerach i tak dalej. Jest mnóstwo tutaj problemów, na które możemy 

rozmawiać i nawet Państwo  będziecie mieli dużo racji, ale tak, jak mówię,  trzeba, proszę 

Państwa, uzbroić się w pewną cierpliwość, bo to co w tej chwili naprawdę jest, to jest, nie 

takie proste do przeskoczenia,  jak Państwu się wydaje. Jest mnóstwo pozwoleń. Przede 

wszystkim to, co Państwu powiedziałem - decyzja środowiskowa. Decyzja środowiskowa - to 

żebyśmy nawet, proszę Państwa, mogli przez jakiś czas egzystować na oczyszczalni, to muszę 

mieć decyzję środowiskową. To wszystko, co mogę Państwu powiedzieć.    



KOLEJNY MÓWCA   

Dziękuję bardzo, Panie Prezesie. Proszę bardzo, Wiceburmistrz Jarosław Rupiewicz. 

Udzielam głosu.    

KOLEJNY MÓWCA   

Ja wrócę jeszcze do tego pytania, które było przez Pana Radnego zadane, dotyczące 

programu do dofinansowania pojemników. W informacji, którą Państwo Radni otrzymali, 

dotyczącą omówienia systemu  Gospodarki Odpadami. Była przygotowana informacja, a do 

tej informacji załącznik z listą rankingową i Gmina Grójec, wniosek Gminy Grójec został 

pozytywnie  rozpatrzony w tym programie ogłoszonym przez NPOŚ. Gmina Grójec znalazła 

się na 9 miejscu jako pozycja rezerwowa. Tak że w przypadku, jeżeli w NPOŚ-u pojawią się 

jakieś dodatkowe środki, całkiem możliwe, że Gmina Grójec również uzyska tą dotację. Na 

chwilę obecną jesteśmy jako pozycja rezerwowa. A tylko jeszcze jedna informacja, tylko 

jeden wniosek został zakwalifikowany  jako podstawowy do realizacji, natomiast my 

jesteśmy na miejscu 9, wniosek jest pozytywny.    

KOLEJNY MÓWCA   

Dziękuję bardzo. Proszę bardzo, Radny Jacek Stolarski. Udzielam głosu.    

KOLEJNY MÓWCA   

Chciałem powiedzieć, że jak zakładaliśmy Spółkę Komunalną, wyrażaliśmy zgodę na 

założenie tej Spółki, która się wtedy miała nazywać ZUP, dzisiaj się na nazywa inaczej, ale to 

nie ma żadnego znaczenia. Uzasadnieniem było to, że Spółka jest po to, żeby była, że jak się 

okaże jakiś program, gdzie będzie dofinansowanie to wtedy ta Spółka sięgnie po te pieniądze 

i będziemy mogli realizować, budować tą Spółkę, żeby wywozić odpady. To jest pierwsza 

rzecz. Ja na szczęście sklerozy jeszcze nie mam i to doskonale pamiętam. Ówczesny i obecny 

jeszcze Prezes Zakładu Wodociągów i Kanalizacji, pan Neyman, który referował sprawę był 

na tyle uczciwy, że powiedział, że trzeba będzie na urządzenie tej Spółki wyłożyć z budżetu 

Gminy 4 miliony złotych, a także trzeba będzie w bardzo szybkim czasie, a żeby zdążyć w 

bieżącym roku wydać 500 tysięcy złotych na wybudowanie wysypowni i te pieniądze Spółka 

otrzymała od Rady Miejskiej. Ja się pytam, po co ta Spółka, jeżeli my mamy w tej chwili dać 

tyle pieniędzy, jaki był sens? Jakie są oszczędności z wyjścia Gminy ze związku Natura? W 

której opłaty za wywożenie odpadów są takie same albo może niższe, bo nawet nie wiem, ile 

one wynoszą w tym roku, ale na pewno nie są wyższe niż w Grójcu. W przyszłym roku Pan 

Gaweł mówi 28 zł, ale oczywiście nie ma na to żadnej kalkulacji, tak mówi. Czytaliście 

Państwo Sienkiewicza i jak Zagłoba opowiadał różne bajki, to Longinus pod, Podbipięta 

mówił "rzadko słuchać tego". No tak, no niestety, to jak słyszę to, co Pan  

Gaweł opowiada wszystko, ale nie to, o co się pyta "rzadko tego słuchać". Dziękuję bardzo.   

KOLEJNY MÓWCA   

Dziękuję bardzo. Proszę bardzo, Grzegorz Stolarek. Udzielam głosu.    

KOLEJNY MÓWCA   

Dziękuję, Panie Przewodniczący, ja mam pytanie jeszcze do Pana Prezesa:    

   

1. Nie uzyskałem żadnej takiej konkretnej odpowiedzi na temat kosztów przygotowania 

takiego nowego placu pod nowo powstałą Spółkę. Jakie są wymagania 

środowiskowe, jakie to będą koszty przygotowania takiej nowej bazy, na której ma 

znaleźć się Spółka, bo my  chcielibyśmy, generalnie ja chciałbym  znać jakieś koszty 



dokładnie, jakie mogą być związane z takim przygotowaniem i jakie są wymagania do 

tego? To pierwsze moje pytanie, a drugie pytanie,    

2. Jak sobie przypominam, ta Spółka miała przejąć też zadania ZGK-u, którym się 

zajmuje dotychczas, czyli zieleń niska, wysoka i tak dalej, czyli jeżeli ma przejąć te 

zadania to wiadoma sprawa, że będzie potrzeba większych pieniędzy na zakup 

nowych maszyn, czy leasing czy cokolwiek, więc nie wiem, czy to w ogóle było ujęte 

w tej Spółce. W pierwszych rozmowach tak, ale czy teraz też brane pod uwagę? I 

chciałbym, żeby Pan Prezes też mi na ten temat odpowiedział, bo padły takie słowa i 

chciałbym coś więcej na ten temat się dowiedzieć. Dziękuję.    

KOLEJNY MÓWCA   

Dziękuję bardzo. Proszę bardzo, Pan Prezes Janusz Gaweł. Udzielam głosu.    

KOLEJNY MÓWCA   

Więc, proszę Państwa, odpowiem Państwu w odwrotnej kolejności, najpierw Panu 

Stolarkowi. Więc jeśli chodzi o to, co Pan wspomniał, to ja, że istotnie mówiłem, że w 

przyszłości jak Spółka zacznie funkcjonować, Spółka - Grójecka Spółka Komunalna, wówczas 

jest szansa na to, żeby przejęła pozostałe funkcje, typu: ochrona drzew, koszenie, zbieranie 

odpadów po mieście, naprawa, drobne naprawy chodników, drobne naprawy znaków 

drogowych, oznakowanie pionowe, poziome, to co robi Warka, to co robi ZUP Warka. Tylko, 

że Warka robiła, do tego stanu dochodziła 20 lat. Panie Stolarek, 20 lat tam dochodzili. A 

Państwo chcecie, żeby to już powstało jutro, pojutrze? Ja tylko Państwu przedstawiłem, że 

taki jest plan działania, żeby w tym kierunku iść i teraz, może ktoś mi tu z Państwa odpowie,  

gdzie takie coś można zlokalizować, żeby postawić budynek socjalno- administracyjny dla 

pracowników, nie tylko Grójeckiej Spółki Komunalnej, ale i pozostałych tych branż, o których 

wspominam. Następnie, proszę Państwa, żeby takie coś mieć, Panie Stolarski, dobrze się jest 

śmiać, potrzeba, proszę Państwa, mieć teren. Śmieszne. Była piękna baza na Woli   

Worowskiej, przepiękna baza gospodarki komunalnej. Co się stało z bazą? Została sprzedana 

firmie Forsje. Przepiękna baza, dzisiaj nie mielibyśmy żadnego tematu, mielibyśmy bazę. I 

proszę Państwa, zadania, jakie są do wykonania, to proszę Państwa, powiem Państwu tylko 

tyle: teraz będę mówił te bajeczki, które Pan Smolarski mi tutaj wytyka, że ja mówię 

bajeczki, więc ja nie mówię bajeczek, tylko ja mówię to, co zostało tu przez nas, przeze mnie 

i przez księgową opracowane. Szacunkowa  wartość wykonania zadań związanych z 

wyposażeniem spółki na rok 2020 wynosi 2520000 kwota zawiera kapitał obrotowy w 

wysokości 500000 złotych do pozyskania w listopadzie 2020, jak Pan zauważył do pozyskania 

w listopadzie, czyli zakładam, że w listopadzie wystąpię do banku o kapitał obrotowy na 

zakup paliwa,  na zapłacenie pierwszych opłat dla pracowników, na zakup, proszę Państwa, 

ciuchów ochronnych i tak dalej, i tak dalej, przeprowadzenie niezbędnych szkoleń i temu 

podobnych rzeczy. Proszę Państwa, następna sprawa to zadania do wykonania w roku 2021. 

Realizacja zadań z zakresu odbioru i wywozu odpadów komunalnych z Miasta i Gminy 

Grójec, zgodnie z umową w formie in- house, Umowa za chwilę będzie podpisana przez obie 

strony, czyli przez Gminę i Spółkę. Do pozyskania pozostaje część kapitału obrotowego w 

wysokości 1000000 złotych w styczniu 21 roku. Dlaczego mówię miliona złotych, śmieszne, 

przecież Gmina nie zapłaci Spółce za wykonaną usługę w styczniu pieniędzy, ponieważ 

Gmina nie będzie miała tych pieniędzy. Gmina zapłacić będzie mogła, jak pozyska te 

pieniądze z opłaty, którą wniosą Mieszkańcy, a to się stanie, proszę Państwa w miesiącu 

lutym. Przez dwa miesiące przecież ta Spółka musi egzystować, musi zapłacić za odbiór 



śmieci, musi za  RIPOK-ach, na innych, musi zapłacić paliwo, musi zapłacić, wypłaty zrobić dla 

pracowników i tak dalej. Następnie opracowanie wniosku o wydanie decyzji w związku z 

koncepcją budowy bazy transportowo- magazynowej, postępowanie administracyjne w 

sprawie wydania decyzji oraz, wraz z oczekiwaniem na wydanie decyzji - termin wykonania 

planuję, że, myślę, że do listopada 2021 takie decyzje zostaną uzyskane. Następnie 

opracowanie projektu budowlanego lub programu funkcjonalno-użytkowego na budowę 

pierwszego etapu bazy transportowo-magazynowej, pierwszego etapu nadmieniam Panie 

Stolarek, pierwszego etapu, czyli dla Grójeckiej Spółki Komunalnej, nie dla Zakładu  

Gospodarki Zieleni czy tam zamiatania miasta, czy, czy wywozu, tylko dla pierwszego etapu,  

to też myślę, że powinniśmy do końca grudnia 2021 , takie decyzje i takie projekty mieć 

opracowane. Szacunkowa wartość doposażenia Spółki w kapitał 2021 wynosi 1060000 zł. 

Kwota ta zawiera kapitał obrotowy w wysokości 1000000 zł. Koszty realizacji zadań w 

zakresie odbioru i od dni wywozu odpadów komunalnych z Miasta i Gminy Grójec szacuje się 

na poziomie 8880000, powtarzam 8880000. Skąd ta kwota się wzięła, otóż, proszę  

Państwa, w tej chwili ilość odpadów komunalnych, odpadów komunalnych łącznie z 

PSZOKiem,  jest blisko o 3000 mniejsza niż w 2018 roku i wynosić prognozowana na rok 2020 

to jest gdzieś w granicach osiem i pół do 9000 zł. Tak więc łączny szacunkowy budżet Spółki 

w roku 21 wyniesie 9940000 zł. Przedsiębiorstwo świadczące jako podmiot wewnętrzny 

usługi publiczne w ogólnym interesie gospodarczym polegające na odbieraniu odpadów od 

właścicieli nieruchomości winno zostać wyposażone w kapitał obrotowy umożliwiający 

funkcjonowanie podmiotów przez okres dwóch, trzech miesięcy, to co wspomniałem 

wcześniej, bo my tych pieniędzy nie będziemy mieli, będziemy musieli pójść do banku i takie 

pieniądze sobie zabezpieczyć. W przypadku GSK-a, czyli Grójeckiej Spółki Komunalnej jest to 

kwota około 1,5 miliona złotych i niniejsze środki powinny  zostać zabezpieczone na rzecz 

Spółki począwszy od listopada 2020 do stycznia 21. Czyli to do lutego 21. Następnie, zadania 

do wykonania w 22 roku: uzyskanie pozwolenia na budowę dla budowy pierwszego etapu 

bazy magazynowej. Tam był projekt. Następnie jest na budowę, uzyskanie pozwolenia. No 

uzyskanie pozwolenia to nie jest tak, że sobie poszedłem i wybudowałem domek 

jednorodzinny, bo to jest dużo uzgodnień, jak sami Państwo doskonale wiecie Radni, że to 

są... To nie jest to, że ja sobie buduje domek i wybudowałem. Tu i strażak, i RDOŚ, i SROŚ, i 

służby wszelkiego rodzaju, PHP-owskie, nie PHP-owskie i tak dalej, i tak dalej. Następnie 

oprowadza, opracowanie SIWZ-a na budowę pierwszego etapu bazy magazynowo- 

transportowej, przeprowadzenie przetargu i podpisanie umowy z wykonawcą - termin 

wykonania marzec- sierpień 2022. Następnie budowa pierwszego etapu bazy magazynowo- 

transportowej - przewidywany termin rozpoczęcia określa się na sierpień -grudzień 2022. 

Realizację inwestycji na rok 22 szacuje się na wartość około 4560000 i to, co Pan powiedział, 

panie Stolarek - tak jest, 4560000 - wszystko się zgadza. Tylko czy my powiedzieliśmy, że te 

pieniądze chcemy od Gminy, nie te pieniądze muszą być wygenerowane: część przez spółkę, 

resztę przez kredyt inwestycyjny, biorąc pod uwagę nieprzewidywalność warunków 

makroekonomicznych Spółka nie podejmuje się oszacowania łącznego budżetu na rok 22, bo 

ja nie jestem w stanie tego dokonać. Może, chyba, że ktoś z Państwa posiada taką wiedzę i 

wie co będzie kosztowało w 2022 roku. Tak że, proszę Państwa, zakres zadań zawartych 

powyżej ma duże szanse powodzenia po spełnieniu koniecznych warunków panujących na 

podjęcie niezwłocznych działań w celu zabezpieczenia Spółki w kapitał inwestycyjny i 

obrotowy, jak również pełnego współdziałania organów Spółki z Radą, a nie rzucanie kłód 



pod nogi. Należy podkreślić jednak, że duży wpływ na przedstawione przedsięwzięcia mają 

czynniki makroekonomiczne, które nie są zależne ode mnie czy od Państwa i to, proszę 

Państwa, wszystko co mogę Państwu przedstawić i zostało Państwu przedstawione i  

odpowiedziałem chyba, i Panu Stolarkowi, i Panu Stolarskiemu, i nie mówię tutaj Panie 

Stolarski żadnych bajeczek czy frazesów. Niech Pan nie porównuje mnie z Sienkiewiczem z 

jego,  z jego literaturą, ponieważ ja staram się tam robić wszystko realnie, Pan o tym 

doskonale wie, tylko Pan chce tutaj, no, nie wiem, co Pan chce pokazać. Dziękuję uprzejmie.   

KOLEJNY MÓWCA   

Dziękujemy, Panie Prezesie. Proszę bardzo Radny Henryk Feliksiak. Udzielam głosu.    

KOLEJNY MÓWCA   

Ja, szanowni Państwo, będę mówił krótko. Kiedyś , jak Pan Przewodnicząc nie pamięta, jeżeli 

ktoś mówi, że nie ma sklerozy to... Mieliśmy taki zakład komunalny i cóż, cóż z nim się stało? 

Nawet poprzednie władze nic nie poradziły sobie z prowadzeniem wysypiska. Nie wiem czy 

ono byłoby zasypane do dzisiaj czy nie, ale jego już nie ma fizycznie. Mało tego to wysypisko 

jeszcze Gmina musiała zrekultywować, mimo to, że był, nie wiem czy ajent, czy jak to się 

nazywało. Tak że tutaj myślę, że nie mamy się czego obawiać przed tą Spółką. Zróbmy coś 

dla siebie i dla Mieszkańców, żeby nie przyjeżdżał operator z zewnątrz, bo ja nie chcę wracać 

do tego, kto ściągnął operatora zewnętrznego, bo Pan dobrze o tym pamięta. Tak że, myślę, 

że zaryzykujmy, nie może, nie bijmy piany w tej chwili. No bo, co będzie to nikt nie wie, ale 

myślę, że jak zrobimy to sami i wszyscy będziemy, liczę na to, że będą płacić ludzie, to, to 

będzie to nasze, nasze będzie to i jeszcze mało tego, będą zatrudnieni ludzie, którzy 

naprawdę może tego serca włożą więcej  w tą pracę. Tak że, dziękuję bardzo.    

KOLEJNY MÓWCA   

Dziękuję bardzo. Proszę bardzo, Pan Wiceburmistrz Jarosław Rupiewicz. Udzielam głosu.    

KOLEJNY MÓWCA   

Ja chciałbym się jeszcze odnieść do wypowiedzi Pana Radnego Stolarskiego, dotyczące 

finansowania czy to środków przekazywanych do Natury czy środków, które mają być 

przekazane do nowej Spółki, jak Państwo Radni dobrze wiedzą, Gmina Grójec wyszła z 

Natury w, z końcem 2019 roku, a zatem 2019 rok Gmina Grójec do Natury dopłaca i tu 

uwaga 1400000 za sam 2019 rok. Czy są to kwoty duże w porównaniu do kwot, które 

chcemy przekazać na Spółkę, bo na pewno są to kwoty znaczące, tak że milion 400 było 

dopłaty przez Gminę do  do Natury. Na pewno wolałbym, żeby to środki zamiast do Natury, 

która nie była operatorem, była tylko związkiem międzygminnym,  która obsługiwała ten 

rejon, a operatorem była firma Prezero. Wolałbym, żeby te środki trafiały fizycznie do 

Grójeckiej Spółki, która działa na terenie naszej Gminy i dla naszych Mieszkańców świadczy 

również inne usługi. Jeżeli byśmy nie wyszli z Natury, składkę członkowską, którą 

musielibyśmy na samym starcie zapłacić w 2020 roku to jest 875000, tak około licząc 25000 

Mieszkańców, bo Natura podniosła składkę do 35 zł za 1 mieszkańca. Tak że już na samym  

początku 2020 roku Gmina 870000 bym musiała wpłacić i to są środki, które jak najbardziej 

powinniśmy przekazać do Spółki Komunalnej, która to Spółka powinna obsługiwać 

Mieszkańców naszej Gminy. Dziękuję.    

KOLEJNY MÓWCA   

Dziękuję bardzo. Proszę bardzo, Jacek Stolarski. Udzielam głosu.    



KOLEJNY MÓWCA   

Może od końca. Chciałem podjąć polemikę z Panem Rupiewiczem, Panem Wiceburmistrzem. 

Otóż niech Pan weźmie koszty, które Pan ponosi oprócz opłaty w wysokości pięciu etatów, 

pięciu pracowników, którzy są zatrudnieni, zajmują się tylko gospodarką odpadami. Niech 

Pan doliczy te koszty do tego, co nie uda się Gminie wyegzekwować od Mieszkańców, którzy 

nie zapłacą za wywożenie odpadów. Miesięcznie powinno wpływać do budżetu Gminy około 

1000000 złotych, spływa około 650000. Łatwo policzyć, jaki będzie deficyt na koniec roku, bo 

wydaje mi się, że w tym roku te pieniądze na pewno nie zostaną ściągnięte, bo takie są 

procedury, jeżeli w ogóle zostaną kiedyś ściągnięte. A więc tutaj, nie ma w ogóle o czym 

mówić, że jest to korzystny. Miało być korzystne i korzystniej nie jest, poczekamy, mamy 

czas, poczekamy, ale chciałem powiedzieć, że ktoś, kto ocenia działania na przykład takie, jak 

Pan Gaweł tu rzucił, że była baza ZGK taka piękna. Jaka ona była piękna to ja bardzo dobrze 

wiem, jaka była, a gdyby nie to, że ZGK wtedy zlikwidowało się i powstała Forsja, no, nie 

byłoby w tamtych czasach, kiedy było 20% bezrobocie właśnie takiego dużego zakładu i 

takiego dużego pracodawcy na terenie Gminy Grójec, to jest druga rzecz. Trzecia rzecz ja 

Panu Feliksiakowi to nie chcę odpowiadać, bo wiem, że musi Pan bronić swojego 

pracodawcy, więc tutaj ta polemika jest zupełnie niepotrzebna. Ja tylko mówię, że to są 

pieniądze gminne, czyli pieniądze publiczne, pieniądze nas wszystkich i musimy bardzo 

starannie przeliczać każdą złotówka wydaną. Tak bawić się na 5, 4, 3, 2 i pół milionów 

złotych, to poproszę się bawić za swoje pieniądze, ale nie za pieniądze społeczne. Dziękuję 

bardzo.    

KOLEJNY MÓWCA   

Dziękuję bardzo. Proszę bardzo Pan Burmistrz Dariusz Gwiazda, udzielam głosu.    

KOLEJNY MÓWCA   

Ja do Pana Radnego Stolarskiego - myślę, że tutaj jakby przekonywanie społeczeństwa i 

Państwa Radnych, co jest lepsze czy Spółka Komunalna, która będzie prowadziła gospodarka 

odpadami, czy związek Natura bądź inny operator zewnętrzny, to chyba już minął rok albo 

dwa lata temu, już wtedy zakończyliśmy spór o to, kto będzie gospodarował odpadami, że to 

będzie robiła Spółka Komunalna. Chcę tylko jeszcze przypomnieć, że w 18 roku dopłaciliśmy 

do Natury 350 000, a za 19 - 4 razy więcej: milion 400. Może by było tak, że w 21 roku 

dopłacilibyśmy do Natury 6 milionów złotych dopłaty, bo tyle by zabrakło w budżecie, tego 

też nikt nie wie i o tym też nie możemy dzisiaj mówić. Już nie będę przypominał 

wcześniejszych lat, kiedy nie dopłacaliśmy, kiedy obniżaliśmy stawki za odpady i się w ogóle 

nie edukowało społeczeństwa. Dzisiaj nie ściągalność opłaty jest spowodowana Covidem. 

Gdyby nie Covid, prawdopodobnie ten Wydział Gospodarki Odpadami byłby 5-osobowy, a 

on dzisiaj jest 3-osobowy. Także nie generuje takich kosztów o których się mówi że trochę 

nas kosztuje dużo mniej ale też on nie może efektywnie pracować. Sytuacja, z którą się 

spotykamy jest dla nas nowa, ale na pewno ani pracownicy, ani Mieszkańcy nie chcą, żeby to 

nas kosztowało więcej, tylko wszyscy będziemy robili, żeby to kosztowało jak najmniej. 

Dziękuję.    

KOLEJNY MÓWCA   

Dziękuję bardzo. Proszę bardzo, Radny Jacek Stolarski. Udzielam głosu.    

KOLEJNY MÓWCA   

Ja tylko ad vocem Panu Burmistrzowi powiem jedną rzecz, że na szczęście te wszystkie Pana 

wypowiedzi są zapisywane w protokółach i poczekamy, bo to bardzo krótkim czasie okaże 



się, jak są skuteczne, jakie są, jak gdyby były korzystne dla wszystkich Mieszkańców, 

pociągnięcia do których Pan przekonuje Radę. Dziękuję bardzo.    

KOLEJNY MÓWCA   

Dziękuję bardzo. Czy ktoś z Państwa Radnych ma jeszcze pytania, uwagi do tego punktu, czyli 

informacji na temat funkcjonowania Zakładu Usług Komunalnych w Grójcu? Nie widzę. 

Przechodzimy zatem dalej. Kolejny punkt naszej Sesji:    

   

Ad.11.Sprawozdanie z działalności w 2019 roku.    
   

A sprawozdanie Grójeckiego Ośrodka Kultury.    
Czy do tego sprawozdania macie Państwo Radni jakieś pytania, uwagi? Nie widzę. 

Przechodzimy dalej.    

   

B sprawozdanie Miejsko-Gminnej Biblioteki Publicznej w Grójcu.    
Czy macie Państwo jakieś pytania, uwagi? Nie widzę. Kolejny punkt:    

   

C sprawozdanie z działalności Grójeckiego Ośrodka Sportu Mazowsze.    
Jest z nami na łączach Pan Dyrektor. Czy macie Państwo jakieś pytania? Nie widzę. 

Przejdziemy dalej.    

   

D sprawozdanie z Zakładu Gospodarki Komunalnej w Grójcu.    
Jest z nami również Pani Dyrektor, gdyby były jakieś pytania. Nie widzę. Przechodzimy dalej.   

   

E sprawozdanie Grójeckiego Towarzystwa Budownictwa Społecznego.    
Jest z nami Pan Prezes. Macie Państwo jakieś pytania może? Nie ma żadnych pytań. 

Przejdziemy dalej. Kolejny punkt:    

   

Ad.12.Zapoznanie się z oceną zasobów pomocy społecznej w Gminie Grójec.    
Otrzymaliśmy taką informację od Pani Dyrektor. Czy są pytania? Nie widzę żadnych pytań. 

Przechodzimy dalej.   

    

Ad.13.Sprawozdanie z realizacji programu współpracy Gminy Grójec z 

organizacjami pozarządowymi i podmiotami prowadzącymi działalność 

pożytku publicznego w 2019 roku.    
Mamy  taką informację przygotowaną. Czy do tej informacji są pytania ze strony Państwa 

Radnych? Nie widzę. Przechodzimy dalej.   

   

Ad.14.Informacja na temat struktury organizacyjnej Urzędu Gminy i Miasta w 

Grójcu – zakresy działania poszczególnych komórek.   



Mamy taką informację przygotowaną. Czy do tej informacji macie Państwo jakieś pytania, 

uwagi? Dostaliśmy informację, dostaliśmy również uzupełnienie ze strony Pani Sekretarz. 

Pani Sekretarz jest z nami na łączach. Czy macie Państwo jakieś pytania do tej informacji? 

Jeżeli Państwo pozwolicie, ja zapytam się Pani Sekretarz, ile osób jest zatrudnionych obecnie 

w Urzędzie Gminy i Miasta w Grójcu? Jest z nami Pani Sekretarz?    

KOLEJNY MÓWCA   

Dzień dobry, Panie Przewodniczący, Panie Burmistrzu, Wysoka Rado. Witam serdecznie.    

KOLEJNY MÓWCA  Dzień 

dobry.    

KOLEJNY MÓWCA   

Jestem oczywiście. Obecnie mamy zatrudnionych 71 pracowników, włącznie z nowymi 

wydziałami, które powstają w strukturze organizacyjnej.   KOLEJNY MÓWCA   

71 osób, tak?    

KOLEJNY MÓWCA   

Tak.    

KOLEJNY MÓWCA   

Dobrze, dziękuję bardzo.    

KOLEJNY MÓWCA  Dziękuję 

bardzo.    

KOLEJNY MÓWCA   

Czy Państwo Radni macie jakieś pytania? Nie ma żadnych pytań. Dziękuję serdecznie. 

przechodzimy do następnego punktu:    

   

Ad.15.Omówienie systemu gospodarowania odpadami komunalnymi na 

terenie Gminy Grójec oraz analiza funkcjonowania Wydziału Gospodarki 

Odpadami.   
Czy do tego punktu macie Państwo jakieś pytania? Nie ma żadnych pytań. Przechodzimy 

dalej. Kolejny punkt:   

   

Ad.16.Rozpatrzenie projektów uchwał w sprawach:   
   

A / wieloletni program gospodarowania mieszkaniowym zasobem Gminy 

Grójec na lata 2020-2024.    
Jest z nami Pani Dyrektor. Bardzo proszę o przedstawienie.    

KOLEJNY MÓWCA   

Dzień dobry! Uchwała Rady Miejskiej w Grójcu z dnia 25 maja w sprawie wieloletniego 

programu gospodarowania mieszkaniowym zasobem Gminy Grójec na lata 2020 -2024. 

Paragraf pierwszy: przyjmuje się wieloletni program gospodarowania mieszkaniowym 

zasobem Gminy Grójec na lata 2020-2024 stanowiący załącznik do niniejszej uchwały.   

Wykonanie uchwały powierza się Burmistrzowi Gminy i Miasta Grójec. Paragraf trzy: 

uchwała podlega publikacji w Dzienniku Urzędowym Województwa Mazowieckiego. 

Paragraf cztery: uchwała wchodzi w życie po upływie 14 dni od dnia ogłoszenia w Dzienniku 

Urzędowym Województwa Mazowieckiego.    



KOLEJNY MÓWCA   

Dziękuję bardzo. Czy do przedstawionego projektu uchwały są jakieś pytania, uwagi ze 

strony Państwa Radnych? Nie widzę. Przechodzimy zatem do głosowania. Kto z Pań i Panów 

Radnych jest za przyjęciem uchwały w sprawie wieloletniego programu gospodarowania 

mieszkaniowym zasobem Gminy Grójec na lata 2020-2024. Proszę bardzo, głosujemy.    

   

Głosowano w sprawie: podjęcia Uchwały w sprawie Wieloletniego Programu 

Gospodarowania Mieszkaniowym Zasobem Gminy Grójec na lata 2020-2024,.    

   

Wyniki głosowania   

ZA: 18, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2   

   

Wyniki imienne:   

ZA (18)   

Jerzy Antoniewicz, Karol Biedrzycki, Janusz Dulemba, Henryk Feliksiak, Mirosław Gałka,   

Tomasz Justyński, Anna Lubowiecka, Daniel Marcinkowski, Artur Moskal, Weronika   

Piwarska, Eugenia Poradzka, Dariusz Prykiel, Adam Siennicki, Grzegorz Stolarek, Jacek   

Stolarski, Artur Szlis, Agnieszka Wachulec-Kamienik, Krzysztof Woźniak   

WSTRZYMUJĘ SIĘ (1)   

Małgorzata Szymańczak   

NIEOBECNI (2)   

Ryszard Krzyżanowski, Małgorzata Molenda   

   

Za głosowało 18 Radnych, 1 się wstrzymał. Stwierdzam, że uchwała została przyjęta, podjęta 

jednogłośnie. Szanowni Państwo, mamy tu małe problemy techniczne. Ogłaszam 5 minut 

przerwy.    

Uchwała nr XXIII/183/2020   

   

   

KOLEJNY MÓWCA   

Wznawiamy obrady. Szanowni Państwo, przechodzimy do kolejnego punktu:    

rozpatrzenia projektów uchwał. Pod literką    

   

B/  odstąpienia od dochodzenia należności przypadających Gminie Grójec z 

tytułu czynszów najmu lokali użytkowych od przedsiębiorców, których 

płynność finansowa uległa pogorszeniu w związku z ponoszeniem 

negatywnych konsekwencji ekonomicznych z powodu Covid-19.   
 Proszę bardzo Pani Dyrektor Małgorzata Nowakowska. Czy Pani Dyrektor jest z nami?    

KOLEJNY MÓWCA   

Dobrze. Proszę o odczytanie projektu uchwały.    

KOLEJNY MÓWCA   

Dobrze. Uchwała Rady Miejskiej w Grójcu z 25 maja 2020 roku w sprawie odstąpienia od 

dochodzenia należności przypadających Gminie Grójec tytułu czynszu najmu lokali 



użytkowych od przedsiębiorców, których płynność finansowa uległa pogorszeniu w związku 

z ponoszeniem negatywnych konsekwencji ekonomicznych z powodu Covid-19. Paragraf 

pierwszy: odstępuje się od dochodzenia należności z tytułu czynszu najmu lokali użytkowych 

związanych z prowadzeniem działalności gospodarczej  przez przedsiębiorców w rozumieniu 

przepisów ustawy z dnia 6 marca 2018 roku prawo przedsiębiorców, Dziennik Ustaw z 2019 

roku, pozycja 1292 i 1495, oraz 2020 roku, pozycja 424, spełniających warunki określone w 

dalszej części uchwały. Paragraf 2 odstęp, odstąpienie  obejmuje do 65% należności z tytułu 

czynszów najmu lokali użytkowych należnego za okres kwiecień -maj 2020, których termin 

płatności upływa  odpowiednio w kwietniu i w maju 2020 roku. Paragraf 3: odstąpienie, o 

którym mowa w paragrafie pierwszym obejmuje przedsiębiorców, którzy spełniają łącznie 

następujące warunki. Punkt pierwszy: w dniu 1 marca 2020 roku prowadzili działalność 

handlową, usługową i wytwórczą. Punkt 2: odnotowali pogorszenie płynności finansowej w 

związku z ponoszeniem negatywnych konsekwencji ekonomicznych z powodu Covid-19, 

zgodnie z jednym z warunków określonych w paragrafie 4 ustęp 2 niniejszej uchwały.   

Paragraf 4.   

 Pkt.1 : odstąpienie od dochodzenia należności z tytułu czynszów najmu lokali użytkowych, w  

których mowa w paragrafie pierwszym uchwały, dotyczy przedsiębiorców, których 

finansowa uległa pogorszeniu na skutek spadku obrotów gospodarczych w następstwie 

wystąpienia Covidu-19, z zastrzeżeniem, że nie posiadają zaległości z tytułu czynszów najmu 

lokali użytkowych do 10 marca 2020 roku.   

 Pkt 2: przez spadek obrotów gospodarczych rozumie się spadek sprzedaży towarów lub 

usług w ujęciu ilościowym lub wartościowym. 1. Nie mniej niż 50, o 50%, obliczony jako 

stosunek łącznych obrotów w ciągu dowolnie wskazanych dwóch kolejnych miesięcy 

kalendarzowych przypadających w okresie po pierwszym stycznia 2020 roku do dnia 

poprzedzającego dzień złożenia informacji stanowiącej załącznik nr 1 do uchwały. W 

porównaniu do łącznych obrotów z analogicznych dwóch kolejnych miesięcy 

kalendarzowych roku poprzedniego. Za miesiąc uważa się 30 kolejno, po sobie 

następujących dni kalendarzowych. W przypadku gdy dwumiesięczny okres porównawczy 

rozpoczyna się w trakcie miesiąca kalendarzowego to jest w dniu innym niż pierwszy dzień 

danego miesiąca kalendarzowego. Lub nie mniej niż 60% obliczony stosunek obrotu z 

dowolnie wskazanego miesiąca kalendarzowego przypadającego po dniu 1 stycznia 2020 

roku do dnia poprzedzającego dzień złożenia informacji stanowiącej załącznik nr 1 do 

uchwały, w porównaniu do obrotu w miesiącu poprzedniego. Za miesiąc uważa się także 30 

kolejnych dni po sobie następujących, dni kalendarzowych. W przypadku, gdy okres 

porównawczy rozpoczyna się w trakcie miesiąca kalendarzowego, to jest w dniu innym niż 

pierwszy dzień danego miesiąca kalendarzowego. Lub całkowity brak możliwości 

prowadzenia działalności gospodarczej wskutek wprowadzonych ograniczeń, nakazów i 

zakazów działalności gospodarczej określonych przepisami rozporządzenia Rady Ministrów z 

dnia 2 maja 2020 roku w sprawie ustanowienia określonych ograniczeń, nakazów i zakazów 

w związku z wystąpieniem stanu epidemii, Dziennik Ustaw 2020 roku, pozycja 792 z   

późniejszymi zmianami oraz poprzedzającymi go aktami prawnymi w tym zakresie 

obowiązujących w okresie od dnia 1 kwietnia 2020 roku ustanawiający mi określone 

ograniczenia, nakazy i zakazy w związku z wystąpieniem stanu epidemii. Paragraf 5: 

odstąpienie, o którym mowa jest w paragrafie pierwszym nie obejmuje przedsiębiorstw, 

którzy: 1. W dniu 31 grudnia 2019 roku spełniały kryteria uznania za przedsiębiorstwo 



znajduje się w trudnej sytuacji w rozumieniu artykułu 2 punkt 18 rozporządzenia Komisji 

Europejskiej nr 651/2014 z dnia 17 czerwca 2014 roku uznającego niektóre rodzaje pomocy 

za zgodnie z rynkiem wewnętrznym w zastosowaniu w artykułów 107 i 108 traktatu. 

Dziennik Urzędowy Unii Europejskiej L187 z dnia 2 6 czerwca 2014 roku, strona pierwsza z 

późniejszymi zmianami. 2. W dniu 1 marca 2020 roku prowadzili działalność, o której mowa 

w punkcie 23 komunikatu komisji tymczasowe ramy środku pomocy państwa w celu 

wsparcia gospodarki w kontekście trwają cej epidemii Covid-19. Dwadzieścia, 2020 /c91 i 

przez zero jeden. Dziennik Urzędowy Unii Europejskiej c19, 911 z dnia 22 marca 2020 roku, 

zwany dalej komunikatem komisji. Paragraf 6: pomoc, o której mowa w ninie, w niniejszej 

uchwale stanowi pomoc publiczną mającą na celu zaradzenie poważnym zaburzeniom w 

gospodarce państwa członkowskiego i jest udzielona zgodnie z komunikatem Komisji 

Europejskiej, tymczasowe ramy środków pomocy państwa w celu wsparcia gospodarki w 

kontekście trwającej epidemii Covid-19, Dziennik Urzędowy Unii Europejskiej c 91 i z 20 

marca 2020 roku, strona pierwsza. Paragraf 7: Przedsiębiorca ubiegający się o skorzystanie z 

pomocy wynikające z niniejszej uchwały zobowiązany jest do złożenia: 1. Informacji o 

rodzajach prowadzonej działalności oraz o pogorszeniu płynności finansowej z powodu 

Covid-19. 2. Formularza informacji przedstawionego w ubieganiu się o pomoc 

rekompensującą negatywne konsekwencje ekonomiczne z powodu Covid-19. Informacje, o 

których mowa w ustępie pierwszym punkt pierwszy przekazuje się na załączniku określonym 

w załączniku nr 1 do uchwały. Formularz, o którym mowa w ustępie 1 punkt drugi stanowi 

załącznik nr 2 do uchwały. Paragraf 8: Odstąpienie, o którym mowa w paragrafie pierwszym 

stosuje się nie później niż do 30 czerwca 2020 roku, zgodnie z punktem 3, jeden, punkt, 

punkt 22 litery D komunikatów Komisji Europejskiej, przy czym jego wysokość zostaje 

określona indywidualnie w każdym przypadku po analizie złożonych dokumentów. Paragraf 

9: Przedsiębiorca traci prawo do odstąpienia od dochodzenia od niego należności z tytułu 

czynszu najmu lokali użytkowych za cały okres, w którym korzystał z wystąpienia w 

przypadku zwolnienia jest zgodny ze stanem faktycznym i prawnym do, prawnym 

dokumentów, o których mowa w paragrafie 7 ustęp drugi. Paragraf 10: Organ udzielający 

pomocy uprawniony jest do kontroli i spełnienia przez przedsiębiorcę warunków do 

korzystania z odstąpienia. Paragraf 11: Wykonanie uchwały powierza się Burmistrzowi 

Gminy i Miasta Grójec. Paragraf 12: Uchwała wchodzi w życie z dniem ogłoszenia w  

Dzienniku Urzędowym Województwa.    

KOLEJNY MÓWCA  Dziękuję 

bardzo.    

KOLEJNY MÓWCA   

Dziękuję.    

KOLEJNY MÓWCA   

Czy do przedstawionego projektu uchwały są uwagi, pytania ze strony Państwa Radnych? 

Proszę bardzo, Pani Agnieszka Wachulec -Kamienik. Udzielam głosu.    

KOLEJNY MÓWCA   

Dzień dobry, chciałabym Panu Burmistrzowi podziękować za te dwie uchwały. Za tą i za tą 

kolejną, ale jednocześnie mam takie dwa pytania do Pana Burmistrza. Czy Pan Burmistrz 

widzi możliwość przedłużenia zniesienia lub odstąpienia od czynsz, od płatności czynszów 

przedsiębiorcom na kolejne miesiące? Jeżeli okres pandemii będzie się przedłuża., A drugie 

takie pytanie, czy 50% spadku obrotów nie jest czasem,  za ostrym kryterium? Bo dla 



niektórych spadek obrotów 20 czy 30% już jest bardzo dużym spadkiem i stawia pod 

znakiem zapytania dalszą egzystencję przedsiębiorcy. Dziękuję.    

KOLEJNY MÓWCA   

Dziękuję bardzo. Proszę bardzo, Pan Burmistrz.    

KOLEJNY MÓWCA   

Rozmawialiśmy na komisji, że ten spadek dochodów jest też zauważalny w Urzędzie, w 

Gminie i mamy mniej pieniędzy na swoje potrzeby, na utrzymanie swoich jednostek. Nie 

wiadomo, jakim skutkiem będzie właśnie pandemia dla Gminy i dlatego te 50% jest 

zastosowane także przy podatku od nieruchomości i tutaj przy czynszach,  zwiększyliśmy 

nawet do 65% tą bonifikatę. Natomiast chyba to jest najbardziej uczciwy, taki podział pół na 

pół. Że Gmina też traci , jak wiemy ta tarcza antykryzysowa nie jest jeszcze skierowana do 

Gmin. Nie wiadomo czy będzie ten bon inwestycyjny milionowy, o który się upominają 

związki reprezentujące Gminy, a na razie możemy tyle zaproponować i to chyba jest i też 

dobrze odbierane przez przedsiębiorców. Natomiast to drugie pytanie dotyczyło ...    

KOLEJNY MÓWCA   

Na  kolejny okres czy będzie.    

KOLEJNY MÓWCA   

A, na kolejny okres, tak? Na kolejny okres wiemy, że to obostrzenia ustępują i gospodarka 

powoli, rusza. Jeśli natomiast stanie z powrotem gospodarka, na pewno powtórzymy te, 

zwolnienia czynszu, ale dzisiaj życie gospodarcze wskazuje, że takiej potrzeb nie będzie. I tak, 

czy targowisko miejskie, czy giełda w Słomczynie czy przedsiębiorstwa w mieście, wokół 

miasta jednak ruszają i zwiększają swoją moc produkcyjną i obroty. Dziękuję.    

KOLEJNY MÓWCA   

Dziękuję bardzo. Czy macie Państwo jeszcze jakieś pytania, uwagi? Nie widzę. Przechodzimy 

zatem do głosowania. Kto z Pań i Panów Radnych jest za podjęciem uchwały w sprawie 

odstąpienia od dochodzenia należności przypadających Gminie Grójec z tytułu czynszów 

najmu lokali użytkowych od przedsiębiorców, których płynność finansowa uległa 

pogorszeniu w związku z ponoszeniem negatywnych konsekwencji ekonomicznych z 

powodu Covid-19. Proszę bardzo, głosujemy. Poproszę jeszcze Panią Radną Eugenię 

Poradzką i Radnego Daniela Marcinkowskiego o oddanie głosu.    

   

Głosowano w sprawie:  podjecia Uchwały w sprawie odstąpieniu od dochodzenia 

należności przypadających Gminie Grójec z tytułu czynszów najmu lokali użytkowych od 

przedsiębiorców, których płynność finansowa uległa pogorszeniu w związku z ponoszeniem 

negatywnych konsekwencji ekonomicznych z powodu COVID-19 (wirusa SARS-CoV-2).    

   

Wyniki głosowania   

ZA: 19, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2   

   

Wyniki imienne:   

ZA (19)   

Jerzy Antoniewicz, Karol Biedrzycki, Janusz Dulemba, Henryk Feliksiak, Mirosław Gałka,  
Tomasz Justyński, Anna Lubowiecka, Daniel Marcinkowski, Artur Moskal, Weronika   
Piwarska, Eugenia Poradzka, Dariusz Prykiel, Adam Siennicki, Grzegorz Stolarek, Jacek  



Stolarski, Artur Szlis, Małgorzata Szymańczak, Agnieszka Wachulec-Kamienik, Krzysztof  
Woźniak   
NIEOBECNI (2)   

Ryszard Krzyżanowski, Małgorzata Molenda   

   

Uchwała nr XXIII/184/2020   

   

   

   

Zagłosowało 19 Radnych. Stwierdzam, że uchwała została przyjęta jednogłośnie. 

Przechodzimy do kolejnego projektu uchwały, pod literką   

   

C/ zmiany uchwały Nr IV/23/19 Rady Miejskiej w Grójcu z dnia 21 stycznia 

2019r.,   
   

Proszę bardzo, Pani Naczelnik Hanna Majewska. Proszę włączyć mikrofon, Pani Haniu. Ma 

Pani wyłączony mikrofon.    

KOLEJNY MÓWCA   

Dzień dobry Państwu jeszcze raz! Uchwała Rady Miejskiej w Grójcu z dnia dzisiejszego, 

podstawa prawna. Paragraf pierwszy: W uchwale numer 4 łamane przez 23 przez 19 Rady 

Miejskiej w Grójcu z dnia 21 stycznia 2019 roku w sprawie zarządzenia poboru podatku w 

drodze inkasa oraz określenia inkasentów i wysokości wynagrodzenia za inkaso, wprowadza 

się następujące zmiany: w paragrafie drugim ustęp trzeci, skreśla się punkt trzeci. Paragraf 

drugi: Wykonanie uchwały powierza się Burmistrzowi Gminy i Miasta Grójec. Paragraf 3: 

Uchwała wchodzi w życie po upływie 14 dni od dnia jej ogłoszenia w Dzienniku Urzędowym 

Województwa Mazowieckiego.    

KOLEJNY MÓWCA   

Dziękuję bardzo. Czy do przedstawionego projektu uchwały są jakieś uwagi ze strony   

Państwa Radnych? Nie widzę. Przechodzimy zatem do głosowania. Kto z Pań i Panów   

Radnych jest za podjęciem uchwały w sprawie zmiany uchwały nr 4 łamane na 23 łamane na 

19 Rady Miejskiej w Grójcu z dnia 21 stycznia 2019 roku. Proszę bardzo, głosujemy.  

Głosowano w sprawie:   

podjęcia Uchwały w sprawie zmiany uchwały Nr IV/23/19 Rady Miejskiej w Grójcu z dnia 

21 stycznia 2019r.,.    

   

Wyniki głosowania   

ZA: 19, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2   

   

Wyniki imienne:   
ZA (19)   
Jerzy Antoniewicz, Karol Biedrzycki, Janusz Dulemba, Henryk Feliksiak, Mirosław Gałka,  

Tomasz Justyński, Anna Lubowiecka, Daniel Marcinkowski, Artur Moskal, Weronika   
Piwarska, Eugenia Poradzka, Dariusz Prykiel, Adam Siennicki, Grzegorz Stolarek, Jacek  



Stolarski, Artur Szlis, Małgorzata Szymańczak, Agnieszka Wachulec-Kamienik, Krzysztof   
Woźniak   
NIEOBECNI (2)   

Ryszard Krzyżanowski, Małgorzata Molenda   

   

Uchwała nr XXIII/185/2020   

   

   

   

   

   

 Za głosowało 19 Radnych. Stwierdzam, że uchwała została przyjęta jednogłośnie. 

Przechodzimy do kolejnego projektu uchwały, pod literką    

   

D/ zwolnienia od podatku od nieruchomości grup przedsiębiorców, których 

płynność finansowa uległa pogorszeniu w związku z ponoszeniem 

negatywnych konsekwencji ekonomicznych z powodu Covid-19.    
   

Proszę bardzo, Pani Naczelnik. Uchwała Rady Miejskiej w Grójcu z dnia 25 maja 2020 roku. 

Podstawa prawna, paragraf pierwszy: Zwalnia się od podatku od nieruchomości , grunty oraz 

budynki i budowle lub ich części związane z prowadzeniem działalności gospodarczej przez 

przedsiębiorców w rozumieniu przepisów ustawy z dnia 6 marca 2018 roku prawo 

przedsiębiorców, spełniających warunki określone w dalszej części uchwały. Paragraf drugi: 

zwolnienie dotyczy podatku od nieruchomości należnego za okres kwiecień, maj i czerwiec 

2020 roku, w których terminy płatności upływają odpowiednio w kwietniu, maju i czerwcu 

2020 roku. Paragraf trzeci: Zwolnienie, o którym mowa w paragrafie pierwszym obejmuje 

przedsiębiorców, którzy spełniają łącznie następujące warunki: 1. W dniu 1 marca 2020 roku 

prowadzili działalność gospodarczą w rozumieniu przepisów ustawy prawo przedsiębiorców. 

Punkt 2. Odnotowali pogorszenie płynności finansowej w związku z ponoszeniem 

negatywnych konsekwencji ekonomicznych z powodu Covid-19 zgodne z jednym z 

warunków określonych w paragrafie 4 ustęp 2 niniejszej uchwały. Punkt trzeci: Ciążył na nich 

obowiązek podatku od nieruchomości, od nieruchomości lub ich części, objętych 

zwolnieniem, o którym mowa w paragrafie pierwszym. Paragraf 4 ustęp 1: zwolnienie od 

podatku od nieruchomości, o którym mowa w paragrafie 1 uchwały, dotyczy podatników, 

których płynność finansowa uległa pogorszeniu na skutek spadku obrotów gospodarczych w 

następnie wystąpienia Covid-19 z zastrzeżeniem, że nie posiadali zaległości w podatku od 

nieruchomości w kwocie wyższej niż 100 zł według stanu na 28 lutego 2020 roku. Ustęp 2: 

Przez spadek obrotów gospodarczych rozumie się sprzedaż towarów lub usług w ujęciu 

ilościowym lub wartościowym. Punkt pierwszy: nie mniej niż o 50%, obliczony jako stosunek 

łącznych obrotów w ciągu dowolnie wskazanych dwóch kolejnych miesięcy kalendarzowych 

przypadających w okresie po dniu 1 stycznia 2020 roku do dnia poprzedzającego dzień 

złożenia informacji stanowiącej załącznik nr 1 do uchwały, w porównaniu do łącznych 

obrotów z analogicznych dwóch kolejnych miesięcy kalendarzowych roku poprzedniego. Za 



miesiąc uważa się także 30 kolejno po sobie następujących dni kalendarzowych. W 

przypadku, gdy dwumiesięczny okres porównawczy rozpoczyna się w trakcie miesiąca 

kalendarzowego, to jest w dniu innym niż pierwszy dzień danego miesiąca kalendarzowego. 

Lub: punkt drugi - nie mniej niż 60%, obniżony jako stosunek obrotów z dowolnie 

wskazanego miesiąca kalendarzowego przypadającego po dniu 1 stycznia 2020 do dnia 

poprzedzającego dzień złożenia informacji stanowiącej załącznik nr 1 do uchwały, w 

porównaniu do obrotów z miesiąca poprzedniego. Za miesiąc uważa się 30 kolejno po sobie 

następujących dni kalendarzowych, w przypadku, gdy okres porównawczy rozpoczyna się w 

trakcie miesiąca kalendarzowego, to jest w dniu innym niż pierwszy dzień danego miesiąca 

kalendarzowego. Lub: punkt trzeci - całkowity brak możliwości prowadzenia działalności 

gospodarczej wskutek wprowadzonych ograniczeń, nakazów i zakazów działalności 

gospodarczej, określonych przepisami rozporządzenia Rady Ministrów z dnia 2 maja 2020 

roku w sprawie ustanowienia określonych ograniczeń, nakazów i zakazów w związku z 

wystąpieniem stanu epidemii oraz poprzedzającymi go aktami prawnymi w tym zakresie 

obowiązującymi w okresie od dnia 1 kwietnia 2020 roku ustanawiającymi określone 

ograniczenia, nakazy i zakazy w związku z wystąpieniem stanu epidemii. Paragraf piąty: 

Zwolnienie, o którym mowa paragrafie pierwszym nie obejmuje przedsiębiorców, którzy w 

dniu 31 grudnia 2019 roku spełniali kryteria uznania za przedsiębiorstwa znajdujące się w   

trudnej sytuacji w rozumieniu artykułu 2 punkt 18 rozporządzenia Komisji Europejskiej nr 

651/2014 z dnia 17 czerwca 2014 roku , uznającego niektóre rodzaje pomocy za zgodne z 

rynkiem wewnętrznym w zastosowaniu artykułu 107 i 108 traktatu. Punkt drugi: W dniu 1 

marca 2020 roku prowadzili działalność, o której mowa w punkcie 23 komunikatu komisji 

tymczasowe ramy środków pomocy państwa w celu wsparcia gospodarskich w kontekście 

trwającej epidemii Covid-19. Paragraf szósty: Pomoc, o której mowa w niniejszej uchwale 

stanowi pomoc publiczną mającą na celu zaradzenie poważnym zaburzeniom w gospodarce 

państwa członkowskiego i jest udzielana zgodnie sekcją 3.1 Komunikaty Komisji Europejskiej, 

tymczasowe ramy środków pomocy państwa w celu wsparcia gospodarki w kontekście 

trwającej epidemii Covid-19. Paragraf 7 ustęp pierwszy: Podatnik deklarujący zwolnienie od 

podatku na mocy niniejszej uchwały zobowiązany jest do złożenia wraz z korektą deklaracji 

na podatek od nieruchomości lub informacji o nieruchomościach, informacji o rodzajach 

prowadzonej działalności oraz o pogorszeniu płynności finansowej z powodu Covid-19, 

formularze informacji przedstawionego przy ubieganiu się o pomoc rekompensującą 

negatywne konsekwencje ekonomiczne z powodu Covid-19. Punk, ustęp drugi: Informacje, o 

których mowa w ustępie 1 punkt 1 przekazuje się na załączniku określonym w Załączniku nr 

1 do uchwały. Formularz, o którym mowa w ustępie 1 punkt 2 stanowi Załącznik nr 2 do 

uchwały. Paragraf 8: Zwolnienia, o których mowa w paragrafie pierwszym przyznaje się nie 

później niż do dnia 31 grudnia 2020 roku, zgodnie z komunikatem komisji. Paragraf 9: 

Podatnik traci prawo do zwolnienia od podatku od nieruchomości za cały okres, w którym 

korzystał ze zwolnienia w przypadku złożenia niezgodnych ze stanem faktycznym i prawnym 

dokumentów, o których mowa w paragrafie 7 ustęp 2. Paragraf 10: Wykonanie uchwały 

powierza się Burmistrzowi Gminy i Miasta w Grójcu. Paragraf 11: Uchwała wchodzi w życie z 

dniem ogłoszenia w Dzienniku Urzędowym Województwa Mazowieckiego z mocą 

obowiązującą od dnia 1 kwietnia 2020 roku.    

   



KOLEJNY MÓWCA   

Dziękuję bardzo. Czy do przedstawionego projektu uchwały macie Państwo Radni jakieś 

pytania, uwagi? Nie widzę. Zatem przechodzimy do głosowania, kto z Pań i Panów Radnych 

jest za podjęciem uchwały w sprawie zwolnienia od podatku od nieruchomości grup 

przedsiębiorców, których płynność uległa pogorszeniu w związku z ponoszeniem 

negatywnych konsekwencji ekonomicznych z powodu Covid-19. Proszę bardzo, głosujemy.    

   

   

Głosowano w sprawie:   

podjęcia Uchwały w sprawie zwolnienia od podatku od nieruchomości grup 

przedsiębiorców, których płynność finansowa uległa pogorszeniu w związku z ponoszeniem 

negatywnych konsekwencji ekonomicznych z powodu COVID-19 (wirusa SARS-CoV-2),.    

   

Wyniki głosowania   

ZA: 19, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2  

   

Wyniki imienne:   
ZA (19)   
Jerzy Antoniewicz, Karol Biedrzycki, Janusz Dulemba, Henryk Feliksiak, Mirosław Gałka, 

Tomasz Justyński, Anna Lubowiecka, Daniel Marcinkowski, Artur Moskal, Weronika   
Piwarska, Eugenia Poradzka, Dariusz Prykiel, Adam Siennicki, Grzegorz Stolarek, Jacek 

Stolarski, Artur Szlis, Małgorzata Szymańczak, Agnieszka Wachulec-Kamienik, Krzysztof   
Woźniak   
NIEOBECNI (2)   

Ryszard Krzyżanowski, Małgorzata Molenda   

   

Uchwała nr XXIII/186/2020   

   

   

   

   

Za głosowało 19 Radnych. Stwierdzam, że uchwała została podjęta jednogłośnie.   

Przechodzimy do kolejnego punktu. Punkt pod literką, projekt uchwały pod literką   

   

 E/ zamiany działek gruntu położonych we wsi Żyrówek.    
   

Proszę bardzo, Pani Naczelnik Magdalena Śmietańska.    

KOLEJNY MÓWCA   

Dzień dobry.    

KOLEJNY MÓWCA   

Dzień dobry.    

KOLEJNY MÓWCA   

Uchwała Rady Miejskiej w Grójcu z dnia dzisiejszego w sprawie zamiany działek gruntu 

położonego w wsi Żyrówek. Podstawa prawna: Rada Miejska w Grójcu uchwala co 



następuje. Paragraf pierwszy: Wyraża się zgodę na zamianę prawa własności działki gruntu 

nr 22/ 3 o powierzchni 46 metrów kwadratowych położonej w obrębie Żyrówek, Gmina 

Grójec, dla której Sąd Rejonowy w Grójcu prowadzi księgę wieczystą RA 1 G / 00094 096/8, 

będącą własnością Gminy Grójec, na prawo własności działek gruntu nr 19 /2 o powierzchni 

136 metrów kwadratowych i numer 23/1 o powierzchni 283 metry kwadratowe położoną w 

obrębie Żyrówek, dla których Sąd Rejonowy w Grójcu prowadzi księgę wieczystą numer RA 1 

G/ 00083 741 /5 będące własnością osoby fizycznej. Zamiany dokonuje się z dopłatą na rzecz 

osoby fizycznej. Wysokość dopłaty jest równa różnicy wartości zamienianych nieruchomości.   

Paragraf drugi: Wykonanie uchwały powierza się Burmistrzowi Gminy i Miasta Grójec. 

Paragraf trzeci: Uchwała wchodzi w życie z dniem podjęcia.    

KOLEJNY MÓWCA   

Dziękuję bardzo. Czy do przedstawionego projektu uchwały są jakieś pytania, uwagi ze 

strony Państwa Radnych? Nie widzę. Przechodzimy zatem do głosowania. Kto z Pań i Panów 

Radnych jest za podjęciem uchwały w sprawie zamiany działek gruntu położonych we wsi 

Żyrówek. Proszę bardzo, głosujemy.    

Głosowano w sprawie: podjęcia Uchwały w sprawie zamiany działek gruntu 

położonych we wsi Żyrówek,.   

   

Wyniki głosowania   

ZA: 19, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2   

   

Wyniki imienne:   
ZA (19)   
Jerzy Antoniewicz, Karol Biedrzycki, Janusz Dulemba, Henryk Feliksiak, Mirosław Gałka,  

Tomasz Justyński, Anna Lubowiecka, Daniel Marcinkowski, Artur Moskal, Weronika   
Piwarska, Eugenia Poradzka, Dariusz Prykiel, Adam Siennicki, Grzegorz Stolarek, Jacek  
Stolarski, Artur Szlis, Małgorzata Szymańczak, Agnieszka Wachulec-Kamienik, Krzysztof  
Woźniak   
NIEOBECNI (2)   

Ryszard Krzyżanowski, Małgorzata Molenda   

   

Uchwała nr XXIII/187/2020   

   

   

   

Za głosowało 19 Radnych. Stwierdzam, że uchwała została podjęta jednogłośnie. 

Przechodzimy do kolejnego projektu uchwały, pod literką   

   

 F/  wyrażenia zgody na odpłatne nabycie gruntu o powierzchni 1059 metrów 

kwadratowych, położonego we wsi Kobylin.    

   

Proszę bardzo, Pani Naczelnik Magdalena Śmietańska.    



KOLEJNY MÓWCA   

Uchwała Rady Miejskiej w Grójcu z dnia dzisiejszego w sprawie wyrażenia zgody na odpłatne 

nabycie gruntu o powierzchni 1059 metrów kwadratowych, położonego we wsi Kobylin. 

Podstawa prawna: Rada Miejska w Grójcu uchwala, co następuje. Paragraf pierwszy: Wyraża 

się zgodę na odpłatne nabycie od osób fizycznych na rzecz Gminy Grójec prawa własności 

nieruchomości gruntowej położonej w obrębie Kobylin, Gmina Grójec, oznaczonej w 

ewidencji gruntów jako działka 118/4 o powierzchni 1059 metrów kwadratowych, dla której 

Sąd Rejonowy w Grójcu prowadzi księgę wieczystą RA 1 G/ 0000 3102/ 0. Paragraf drugi:   

Wykonanie uchwały powierza się Burmistrzowi Gminy i Miasta Grójec. Paragraf trzeci: 

Uchwała wchodzi w życie z dniem podjęcia.    

KOLEJNY MÓWCA   

Dziękuję bardzo. Czy to przedstawionego projektu uchwały są jakieś pytania ze strony 

Państwa Radnych? Nie widzę. Przechodzimy do głosowania. Kto z Pań i Panów Radnych jest 

za podjęciem uchwały w sprawie wyrażenia na odpłatne nabycie gruntu o powierzchni 1059 

metrów kwadratowych, położonego we wsi Kobylin. Proszę bardzo, głosujemy.   

   

Głosowano w sprawie:  podjęcia Uchwały w sprawie wyrażenia zgody na odpłatne 

nabycie gruntu o powierzchni 1059 m2 położonego we wsi Kobylin,.    

   

Wyniki głosowania   

ZA: 19, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2  

   

Wyniki imienne:   

ZA (19)   

Jerzy Antoniewicz, Karol Biedrzycki, Janusz Dulemba, Henryk Feliksiak, Mirosław Gałka,  
Tomasz Justyński, Anna Lubowiecka, Daniel Marcinkowski, Artur Moskal, Weronika   
Piwarska, Eugenia Poradzka, Dariusz Prykiel, Adam Siennicki, Grzegorz Stolarek, Jacek  
Stolarski, Artur Szlis, Małgorzata Szymańczak, Agnieszka Wachulec-Kamienik, Krzysztof  
Woźniak   
NIEOBECNI (2)   

Ryszard Krzyżanowski, Małgorzata Molenda   

   

Uchwała nr XXIII/188/2020   

   

   

   

Za głosowało 19 Radnych. Stwierdzam, że uchwała została podjęta jednogłośnie. 

Przechodzimy do kolejnego projektu uchwały, pod literką   

   

 G/ Przyjęcia regulaminu zasad udzielania dotacji celowej , na zadania 

ograniczania, niskiej emisji na terenie Gminy Grójec.   
   

 I tu proszę Panią Darię Bobrowską- Wachniewską.    



KOLEJNY MÓWCA   

Projekt uchwały odczytam ja.    

KOLEJNY MÓWCA   

A, dobrze. To poproszę, Pan Wiceburmistrz.    

KOLEJNY MÓWCA   

Uchwała Rady Miejskiej w Grójcu z dnia dzisiejszego w sprawie przyjęcia regulaminu zasad 

udzielania dotacji celowej na zadania ograniczenia niskiej emisji na terenie Gminy Grójec. 

Podstawa prawna, uchwala się co następuje. Paragraf pierwszy: Określa się zasady 

udzielania dotacji celowej z budżetu Gminy Grójec na finansowanie lub dofinansowanie 

zadań służących ochronie środowiska w szczególności z zakresu ograniczenia niskiej emisji 

na terenie Gminy Grójec. Paragraf drugi: Zasady udzielania dotacji określające w 

szczególności kryteria wyboru, tryb postępowania w związku z udzieleniem dotacji i sposób 

jej rozliczania oraz formularze wniosków zawarte są w regulaminie stanowiącym Załącznik nr 

1 do niniejszej uchwały. Paragraf trzeci: Wykonanie uchwały powierza się Burmistrzowi  

Gminy i Miasta Grójec. Paragraf czwarty: Uchwała obowiązuje do dnia 31 grudnia 2020 roku.   

Paragraf piąty: Uchwała wchodzi w życie po upływie 14 dni od dnia jej ogłoszenia w 

Dzienniku Urzędowym Województwa Mazowieckiego i podlega podaniu do publicznej 

wiadomości.    

KOLEJNY MÓWCA   

Dziękuję bardzo. Czy do przedstawionego projektu uchwały są jakieś pytania, uwagi ze 

strony Państwa Radnych? Nie widzę. Przechodzimy zatem do głosowania. Kto z Pań i Panów 

Radnych jest za podjęciem uchwały w sprawie przyjęcia regulaminu zasad udzielania dotacji 

celowej na zadania ograniczenia niskiej emisji na terenie Gminy Grójec?   

   

Głosowano w sprawie: podjecia Uchwały w sprawie przyjęcia regulaminu zasad udzielania 

dotacji celowej na zadania ograniczenia niskiej emisji na terenie gminy  
Grójec,.    

   

Wyniki głosowania   

ZA: 19, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2   

   

Wyniki imienne:   
ZA (19)   

Jerzy Antoniewicz, Karol Biedrzycki, Janusz Dulemba, Henryk Feliksiak, Mirosław Gałka,  
Tomasz Justyński, Anna Lubowiecka, Daniel Marcinkowski, Artur Moskal, Weronika   
Piwarska, Eugenia Poradzka, Dariusz Prykiel, Adam Siennicki, Grzegorz Stolarek, Jacek  
Stolarski, Artur Szlis, Małgorzata Szymańczak, Agnieszka Wachulec-Kamienik, Krzysztof   
Woźniak   
NIEOBECNI (2)   

Ryszard Krzyżanowski, Małgorzata Molenda   

   

Uchwała nr XXIII/189/2020   

   

   



 Za głosowało 19 Radnych. Stwierdzam, że uchwała została przyjęta jednogłośnie. 

Przechodzimy do kolejnego projektu uchwały pod, literką   

   

 H/  projekt uchwały zmieniającej uchwałę budżetową Gminy Grójec na rok 

2020.    
   

Proszę bardzo, Pani Skarbnik Mariola Komorowska.    

   

Proszę Państwa zanim przeczytam uchwałę w sprawie zmiany uchwały budżetowej na 2020 

rok chciałam powiedzieć, że Burmistrz do tej uchwały wniósł autopoprawkę. Autopoprawka 

polega na wycofaniu z części wydatków. Zmniejszenie w oddziale 700 kwoty 90000 zł 

pierwotnie wprowadzonej na zmniejszenie wydatków z tytułu rozbiórki budynku przy ulicy 

Mogielnickiej, czyli te 90 000 nie będziemy zdejmować, bo, a być może ten budynek, jednak 

zostanie w tym roku rozebrany. I likwidacja zmniejszenia w dziale 700 w wydatkach 

majątkowych 850 000 przeznaczonych na wykup gruntów. Burmistrz doszedł do wniosku, że 

jeśli się okaże, że niektóre grunty udałoby się w cenie korzystnej dla Gminy zakupić to lepiej, 

żeby te pieniądze na ten moment w budżecie zostały. W związku z tym, z tymi dwoma 

autopoprawkami zmianie ulega część finansowa całej uchwały i przeczytałam już projekt 

uchwały z uwzględnieniem tych dwóch autopoprawek. Uchwała Rady Miejskiej w Grójcu z 

dnia dzisiejszego zmieniająca uchwałę budżetową Gminy Grójec na rok 2020. Podstawa 

prawna, paragraf pierwszy: Uchwale budżetowej Gminy Grójec na 2020 rok nr 19/ 148/19 

Rady Miejskiej w Grójcu z 16 grudnia 2019 roku wprowadza się następujące zmiany.   

Zwiększa się dochody budżetowe o 267 383 złote oraz zmniejsza się dochody budżetowe o 

1452224 zł 81 groszy. Ustala się dochody budżetowe w wysokości 140565209 zł 81 gr 

zgodnie z Załącznikiem nr 1 do niniejszej uchwały. Punkt drugi: Zwiększa się wydatki budżetu 

ogółem o łączną kwotę 2059457 zł 33 gr oraz zmniejsza się o 203967 zł 33 gr. Ustala się 

wydatki budżetu o łącznej kwocie 158232085 zł 61 gr zgodnie z Załącznikiem nr 2 do 

niniejszej uchwały. Punkt trzeci: Zmiany wydatków budżetu obejmują zmiany wydatków na 

zadania inwestycyjne zgodnie z Załącznikiem nr 3 do niniejszej uchwały. Paragraf czwarty:  

Zmiany w budżecie obejmują zmiany wydatków na zadania realizowane w ramach Funduszu 

Sołeckiego zgodnie z Załącznikiem nr 4 do niniejszej uchwały. Punkt piąty: Zmiany w 

budżecie obejmują zmiany wydatków z tytułu dotacji celowych zgodnie z Załącznikiem nr 5 

do niniejszej uchwały. Paragraf drugi: W wyniku zmian wprowadzonych w paragrafie 

pierwszym zwiększa się deficyt budżetu Gminy o 3 0 40331 zł 81 gr i wynosi po zmianach 

17666875 zł 80 gr. Zwiększają się przychody Gminy z tytułu wolnych środków jako nadwyżki 

środków pieniężnych na rachunku bieżącym budżetu jednostki samorządu terytorialnego 

wynikających z rozliczeń wyemitowanych papierów wartościowych, kredytów i pożyczek z 

lat ubiegłych. Jest to paragraf 950 o kwotę 1434077 zł 11 gr. Zwiększają się przychody Gminy 

z tytułu niewykorzystanych środków pieniężnych na rachunku bieżącym budżetu 

wynikających z rozliczenia dochodów i wydatków nimi sfinansowanych, związanych ze 

szczególnymi zasadami wykonywania budżetu określonymi w odrębnych ustawach, jest to 

paragraf 905 o kwotę 1514546 zł 80 gr. Punkt czwarty zwiększają się przychody Gminy z 

tytułu niewykorzystanych środków pieniężnych na rachunku bieżącym budżetu wynikających 

z rozliczenia środków określonych w artykule 5 ustęp 1 punkt 2 ustawy i dotacji na realizację 



programu projektu lub zadania finansowanego z udziałem tych środków, jest to paragraf 906 

o kwotę 991707 zł 90 gr. Ustala się przychody i rozchody budżetu Gminy zgodnie z 

Załącznikiem numer 6 do niniejszej uchwały. Paragraf trzeci: W wyniku zmian opisanych w 

paragrafie drugim deficyt budżetu Gminy w wysokości 17666875 zł i 80 gr zostanie pokryty 

następującymi przychodami: z zaciąganych pożyczek 1520547 zł, sprzedaży papierów 

wartościowych wyemitowanych przez gminę 10000000 zł, wolnych środków na rachunku 

bankowym w kwocie 4540074 zł 10 gr, niewykorzystanych środków pieniężnych na 

rachunku bieżącym budżetu wynikających z rozliczenia dochodów i wydatków nimi 

sfinansowanych związanych ze szczególnymi zasadami wykonywania budżetu określonymi w 

odrębnych ustawach z udział o 1514546 zł 80 gr, niewykorzystanych środków pieniężnych na 

rachunku bieżącym budżetu wynikających z rozliczenia środków określonych w artykule 5 

ustęp 1 punkt 2 i dotacji na realizację programu projektu lub zadania finansowanego z 

udziałem tych środków 91707 zł 90 gr. Paragraf czwarty: Wykonanie uchwały powierza się 

Burmistrzowi Gminy i Miasta Grójec. I paragraf piąty: Uchwała niniejsza wchodzi w życie z 

dniem podjęcia. I teraz mam przed sobą uzasadnienie, czy mam Państwu przeczytać w 

całości uzasadnienie po zmianach?    

KOLEJNY MÓWCA   

Nie, Pani Mariolu, wystarczy. Czy do przedstawionego projektu uchwały są pytania ze strony   

Państwa Radnych? Nie widzę żadnych pytań. Przechodzimy do głosowania. Kto z Pań i 

Panów Radnych jest za podjęciem uchwały zmieniającej uchwałę budżetową Gminy Grójec 

na rok 2020. Proszę bardzo, głosujemy.    

   

Głosowano w sprawie: podjęcia Uchwały w sprawie zmieniająca Uchwałę Budżetową 

Gminy Grójec na rok 2020.    

   

Wyniki głosowania   

ZA: 17, PRZECIW: 2, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2   

   

Wyniki imienne:   
ZA (17)   

Jerzy Antoniewicz, Karol Biedrzycki, Janusz Dulemba, Henryk Feliksiak, Mirosław Gałka,  
Tomasz Justyński, Anna Lubowiecka, Artur Moskal, Weronika Piwarska, Eugenia 

Poradzka, Dariusz Prykiel, Adam Siennicki, Grzegorz Stolarek, Artur Szlis, Małgorzata 

Szymańczak,   
Agnieszka Wachulec-Kamienik, Krzysztof Woźniak   
PRZECIW (2)   
Daniel Marcinkowski, Jacek Stolarski NIEOBECNI  
(2)   

Ryszard Krzyżanowski, Małgorzata Molenda   

   

Uchwała nr XXIII/190/2020   

   

   



   

   

   

Za głosowało 17 Radnych, 2 Radnych przeciw. Stwierdzam, że uchwała została podjęta. 

Przechodzimy do kolejnego projektu uchwały:   

   

I/  zmiany wieloletniej prognozy finansowej Gminy Grójec na lata 2020 -2031.    
   
KOLEJNY MÓWCA   

   

W związku z tym, iż w uchwale budżetowej nastąpiła zmiana, mianowicie zmniejszyło się, 

zwiększył się deficyt budżetu Gminy o 940000 zł, automatycznie w uchwale w sprawie 

zmiany wieloletniej prognozy finansowej Gminy Grójec znajdzie to odzwierciedlenie, więc 

przeczytam już z aktualną wersję tej uchwały: Uchwała Rady Miejskiej w Grójcu z dnia 

dzisiejszego w sprawie zmiany wieloletniej prognozy finansowej Gminy Grójec na lata 

202020 31. Podstawa prawna, paragraf pierwszy: W uchwale nr 19/ 149/ 19 Rady Miejskiej 

w   

Grójcu 16 grudnia 2019 w sprawie wieloletniej prognozy finansowej Gminy Grójec na lata 

2020 -2031 wprowadza się następujące zmiany: Punkt pierwszy: Dokonuje się zmian 

wieloletniej prognozy finansowej Gminy Grójec na lata 2020 -2031 zgodnie z Załącznikiem nr 

1 do uchwały zmieniającym Załącznik nr 1 do wieloletniej prognozy finansowej. Paragraf 

drugi: Wykonanie uchwały powierza się Burmistrzowi Gminy i Miasta Grójec. I paragraf 

trzeci: Uchwała wchodzi w życie z dniem podjęcia. Dokonuje się następujących zmian w 

wieloletniej prognozie finansowej: zmiany dotyczą wysokości dochodów: zmniejszenia 

dochodów o 509943 zł 31 gr, zwiększenia wydatków o 2530388 zł 50 gr. W związku ze 

zmianami dochodów i wydatków zwiększa się deficyt budżetu w 2020 roku o 3040331 zł 81 

gr i zwiększony deficyt pokrywany będzie przychodami z tytułu wolnych środków 1434077 zł 

11 gr, druga pozycja są to niewykorzystane środki pieniężne z poprzedniego roku wynikające 

z rozliczenia dochodów i wydatków związanych ze szczególnymi zasadami wykonywania 

budżetu 1514546 zł 80 gr oraz trzecia pozycja pokrycia tego deficytu są to niewykorzystane 

środki pieniężne wynikające z rozliczenia środków określonych w artykule 5 ustęp 1 punkt 2, 

są to mówiąc może tak dokładniej środki unijne - dotacje na realizację tak tych programów 

kwota 91707zł 90 gr.    

KOLEJNY MÓWCA   

Dziękuję bardzo. Czy do przedstawionego projektu uchwały są jakieś pytania ze strony  

Państwa Radnych? Nie widzę. Przechodzimy do głosowania. Kto z Pań i Panów Radnych jest 

za podjęciem uchwały w sprawie zmiany wieloletniej prognozy finansowej Gminy Grójec na 

lata 2020 -2031. Mamy małą, mamy mały problem techniczny. Chwileczkę. Przechodzimy do 

głosowania. Kto z Pań i Panów Radnych jest za podjęciem uchwały w sprawie zmiany 

wieloletniej prognozy finansowej Gminy Grójec?    

   

Głosowano w sprawie: podjęcia Uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy 

Finansowej Gminy Grójec na lata 2020–2031.    

   



Wyniki głosowania   

ZA: 17, PRZECIW: 1, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2   

   

Wyniki imienne:   
ZA (17)   
Jerzy Antoniewicz, Karol Biedrzycki, Janusz Dulemba, Henryk Feliksiak, Mirosław Gałka,   
Tomasz Justyński, Anna Lubowiecka, Artur Moskal, Weronika Piwarska, Eugenia Poradzka, 

Dariusz Prykiel, Adam Siennicki, Grzegorz Stolarek, Artur Szlis, Małgorzata Szymańczak,   

Agnieszka Wachulec-Kamienik, Krzysztof Woźniak   
PRZECIW (1)   
Daniel Marcinkowski   
WSTRZYMUJĘ SIĘ (1)   
Jacek Stolarski   
NIEOBECNI (2)   

Ryszard Krzyżanowski, Małgorzata Molenda   

   

Uchwała nr XXIII/191/2020   

   

   

Za głosowało 17 Radnych, 1 przeciw. 1 się wstrzymał od głosu. Stwierdzam, że uchwała 

została podjęta. Przechodzimy do kolejnego projektu uchwały w sprawie    

   

J/ udzielenia pomocy finansowej Powiatowi Grójeckiemu.    
   

Proszę bardzo, Pani Skarbnik.    

KOLEJNY MÓWCA   

 Uchwała Rady Miejskiej w Grójcu z 25 maja 2020 roku w sprawie udzielania pomocy 

finansowej Powiatowi Grójeckiemu na podstawie, tu podstawa prawna. Rada Miejska w  

Grójcu uchwala co następuje. Paragraf pierwszy: Udziela się pomocy finansowej Powiatowi 

Grójeckiemu z przeznaczeniem na realizację zadania pod nazwą przebudowa drogi 

powiatowej numer 16 04 W Szczęsna -Rożce na odcinku Uleniec - Czekaj o długości 1820 m 

bieżących. Paragraf drugi: Pomoc finansowa, o której mowa w paragrafie pierwszym, 

zostanie udzielona w formie dotacji celowej w 2020 roku w wysokości 588000 zł . Paragraf 

trzeci: Szczegółowe warunki pomocy finansowej oraz zasady rozliczenia środków zostaną 

określone w umowie pomiędzy Powiatem Grójeckim a Gminą Grójec. Do zawarcia umowy 

upoważnia się Burmistrza Gminy i Miasta Grójec. Paragraf czwarty: Uchwała wchodzi w życie 

z dniem podjęcia.    

KOLEJNY MÓWCA   

Dziękuję bardzo. Czy do przedstawionego projektu uchwały są pytania, uwagi ze strony 

Państwa Radnych? Nie widzę. Przechodzimy do głosowania. Kto z Pań i Panów Radnych jest 

za podjęciem uchwały w sprawie udzielenia przez Gminę Grójec pomocy finansowej 

Powiatowi Grójeckiemu?    

   



   

Głosowano w sprawie:   

podjecia Uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej Powiatowi Grójeckiemu.    

   

Wyniki głosowania   

ZA: 18, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2   

   

Wyniki imienne:   
ZA (18)   

Jerzy Antoniewicz, Karol Biedrzycki, Janusz Dulemba, Henryk Feliksiak, Mirosław Gałka,  
Tomasz Justyński, Anna Lubowiecka, Daniel Marcinkowski, Artur Moskal, Weronika   
Piwarska, Eugenia Poradzka, Dariusz Prykiel, Adam Siennicki, Grzegorz Stolarek, Artur   

Szlis, Małgorzata Szymańczak, Agnieszka Wachulec-Kamienik, Krzysztof Woźniak   
WSTRZYMUJĘ SIĘ (1)   
Jacek Stolarski   
NIEOBECNI (2)   

Ryszard Krzyżanowski, Małgorzata Molenda    

Uchwała nr XXIII/192/2020   

   

   

   

   

   

   

Za głosowało 18 Radnych, 1 się wstrzymał od głosu. Stwierdzam, że uchwała została podjęta. 

Przechodzimy dalej. Kolejny projekt uchwały:   

   

K/  w sprawie udzielenia przez Gminę Grójec pomocy rzeczowej dla 

Województwa Mazowieckiego.   
 Proszę bardzo, Pani Naczelnik Katarzyna Kaczanowska.   KOLEJNY 

MÓWCA   

Tym razem ja zastąpię.    

KOLEJNY MÓWCA   

A, proszę bardzo. Pan Burmistrz.    

KOLEJNY MÓWCA   

Uchwała Rady Miejskiej w Grójcu. W sprawie udzielenia przez Gminę Grójec pomocy 

rzeczowej dla Województwa Mazowieckiego.   

 Podstawa prawna, paragraf pierwszy: Ustanawia się udzielić pomocy rzeczowej dla 

Województwa Mazowieckiego polegającej na wykonaniu i nieodpłatnym przekazaniu 

dokumentacji projektowej na wykonanie następujących zadań:    

1. przebudowa Drogi Wojewódzkiej nr 722 w zakresie budowy chodnika na odcinku od 

ulicy Polnej w Lesznowoli kilometr około 24 plus 205 do istniejącego chodnika przy kościele, 



kilometr około 24 plus 400 oraz na odcinku od zatoki autobusowej w Lesznowoli strona lewa 

kilometr około 24 plus 530 do ulicy Wojska Polskiego w Lesznowoli kilometr około 25 plus 

180.   

2. Przebudowa Drogi Wojewódzkiej nr 722 w zakresie budowy chodnika na odcinku od 

skrzyżowania z Drogą Gminną numer 161 578 literka W kilometr około 27 plus 0,80 do ronda 

przy Drodze Krajowej 50 kilometr około 29 plus 600.    

3. Przebudowa Drogi Wojewódzkiej nr 722 w zakresie budowy chodnika na odcinku od 

zatoki postojowej w miejscowości Gościeńczyce strona lewa kilometr około 20 plus 700 do 

skrzyżowania z Drogą Gminną numer 16 0510 literka W kilometr około 21 plus 100.  Paragraf 

drugi: Środki finansowe na udzielenie pomocy, o której mowa w paragrafie pierwszym 

zostały zabezpieczone w uchwale budżetowej Gminy Grójec na 2020 rok.  Paragraf trzeci: 

Szczegółowe warunki udzielenia pomocy rzeczowej zostaną określone w umowie zawartej 

pomiędzy Gminą Grójec a Województwem Mazowieckim.   

 Paragraf czwarty: Wykonanie uchwały powierza się Burmistrzowi Gminy i Miasta Grójec.  

Paragraf piąty: uchwała wchodzi w życie z dniem podjęcia.    

KOLEJNY MÓWCA   

Dziękuję bardzo. Czy do przedstawionego projektu uchwały są jakieś pytania, uwagi ze 

strony Państwa Radnych? Nie widzę. Przechodzimy do głosowania. Kto z Pań i Panów 

Radnych jest za podjęciem uchwały w sprawie udzielenia przez Gminę Grójec pomocy 

rzeczowej dla Województwa Mazowieckiego?    

   

Głosowano w sprawie: podjecia Uchwały w sprawie udzielenia przez Gminę Grójec 

pomocy rzeczowej dla Województwa Mazowieckiego,.    

   

Wyniki głosowania   

ZA: 19, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2   

   

Wyniki imienne:   
ZA (19)   
Jerzy Antoniewicz, Karol Biedrzycki, Janusz Dulemba, Henryk Feliksiak, Mirosław Gałka,   
Tomasz Justyński, Anna Lubowiecka, Daniel Marcinkowski, Artur Moskal, Weronika   
Piwarska, Eugenia Poradzka, Dariusz Prykiel, Adam Siennicki, Grzegorz Stolarek, Jacek  
Stolarski, Artur Szlis, Małgorzata Szymańczak, Agnieszka Wachulec-Kamienik, Krzysztof   
Woźniak   
NIEOBECNI (2)   

Ryszard Krzyżanowski, Małgorzata Molenda   

   

Uchwała nr XXIII/193/2020   

   

   

   

   

   



   

   

Za głosowało 19 Radnych. Stwierdzam, że uchwała została podjęta jednogłośnie. 

Przechodzimy do kolejnego projektu uchwały:   

   

L/  w sprawie wyrażenia zgody na wniesienie nieruchomości gminnej w 

formie aportu do spółki Zakład Wodociągów i Kanalizacji z ograniczoną 

odpowiedzialnością w Grójcu.   
   

 Proszę bardzo, Pani Naczelnik Magdalena Śmietańska.    

KOLEJNY MÓWCA   

Uchwała Rady Miejskiej w Grójcu z dnia dzisiejszego w sprawie wyrażenia zgody na 

wniesienie nieruchomości gminnej w formie aportu do spółki Zakład Wodociągów i 

Kanalizacji Spółka z ograniczoną odpowiedzialnością w Grójcu. Podstawa prawna, Rada 

Miejska w Grójcu uchwala co następuje.   

Paragraf pierwszy: wyraża się zgodę na wniesienie w formie aportu do spółki Zakład 

Wodociągów i Kanalizacji Spółka z ograniczoną odpowiedzialnością z siedzibą w Grójcu 

prawa własności nieruchomości gruntowej zabudowanej obiektami ujęcia wody , położonej 

w obrębie Kośmin, Gmina Grójec, oznaczonej w ewidencji gruntów jako działka nr 27/ 2 o 

powierzchni 3000 metrów kwadratowych, dla której Sąd Rejonowy w Grójcu księgę 

wieczystą RA 1 G/ 000 830 42/ 5.    

Paragraf drugi: Wykonanie uchwały powierza się Burmistrzowi Gminy i Miasta Grójec. 

Paragraf 3: Uchwała wchodzi w życie z dniem podjęcia.    

KOLEJNY MÓWCA   

Dziękuję bardzo. Czy do przedstawionego projektu uchwały są jakieś uwagi ze strony   

Państwa Radnych? Nie widzę. Przechodzimy zatem do głosowania. Kto z Pań i Panów 

Radnych jest za podjęciem uchwały w sprawie wyrażenia zgody na wniesienie nieruchomości 

gminnej w formie aportu do spółki Zakład Wodociągów i Kanalizacji z ograniczoną 

odpowiedzialnością w Grójcu.    

   

Głosowano w sprawie: podjęcia Uchwały w sprawie wyrażenia zgody na wniesienie 

nieruchomości gminnej w formie aportu do spółki Zakład Wodociągów i Kanalizacji z 

ograniczoną odpowiedzialnością w Grójcu .    

   

Wyniki głosowania   

ZA: 18, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2   

   

Wyniki imienne:   
ZA (18)   
Jerzy Antoniewicz, Karol Biedrzycki, Janusz Dulemba, Henryk Feliksiak, Mirosław Gałka,  
Tomasz Justyński, Anna Lubowiecka, Daniel Marcinkowski, Artur Moskal, Weronika   
Piwarska, Eugenia Poradzka, Dariusz Prykiel, Adam Siennicki, Grzegorz Stolarek, Jacek   

Stolarski, Artur Szlis, Agnieszka Wachulec-Kamienik, Krzysztof Woźniak   
WSTRZYMUJĘ SIĘ (1)   



Małgorzata Szymańczak   
NIEOBECNI (2)   

Ryszard Krzyżanowski, Małgorzata Molenda   

   

Uchwała nr XXIII/194/2020   

   

   

   

 Za głosowało 18 Radnych, jeden się wstrzymał od głosu. Stwierdzam, że uchwała została 

podjęta. Przechodzimy do kolejnego punktu:   

   

Ad.17.  Sprawy różne, wolne wnioski.    
Proszę bardzo, Radny Artur Szlis. Udzielam głosu.    

KOLEJNY MÓWCA   

Dzień dobry, Panie Burmistrzu! Dzień dobry Wszystkim Państwu! Chciałbym na początku, 

zanim poruszę sprawę, którą chciałbym omówić, prosić o chwilę cierpliwości, ponieważ nie 

mam jednego tylko pytania i na końcu mojej wypowiedzi, i uzyskanych odpowiedziach 

chciałbym przedstawić wniosek, który wpłynął do mnie jako Przewodniczącego Komisji 

Oświaty. Czy może być to w takiej formule, Panie Przewodniczący i Panie Burmistrzu?   

KOLEJNY MÓWCA   

Ma Pan głos, tak więc Pan mówi po kolei.    

KOLEJNY MÓWCA   

Bardzo dziękuję. Szanowni Państwo, w takim razie chciałbym zadać pytanie, które od kilku 

dni nurtuje bardzo mocno środowisko oświatowe w naszej Gminie w związku ze zmianami w 

arkuszach organizacyjnych szkół i przedszkoli już po ich w powrocie z Kuratorium Oświaty. 

Chciałbym prosić o podanie liczby osób przewidywanych do wręczenia wymówień wśród 

nauczycieli- bibliotekarzy, nauczycieli świetlicy szkolnej i pracowników szkoły, bo wiemy, że 

nastąpiła duża redukcja godzin, które były przewidywane w arkuszach i w związku z tym 

Dyrektorzy prawdopodobnie takie wymówienia z pracy będą musieli wręczyć. Czy mógłbym 

uzyskać konkretną informację, jakiej liczby osób będzie to dotyczyło?    

KOLEJNY MÓWCA   

Szanowni Państwo, jeżeli chodzi o arkusze, czyli projekt organizacyjny szkół, na ten moment 

nie mamy jeszcze informacji, ile zwolnień przewidują Dyrektorzy, ponieważ mamy czas do 

zatwierdzenia arkuszy do końca maja. W tej chwili trwają prace nad tymi arkuszami, nad 

projektami organizacyjnymi szkół i będziemy to wiedzieć z dniem, myślę, że 29 maja.    

KOLEJNY MÓWCA   

Czyli na dzień dzisiejszy nie mamy konkretnej liczby przewidywanych osób do zwolnienia, ale 

w takim razie musimy się liczyć z tym, że takowe nastąpią, czy dobrze rozumuję?    

KOLEJNY MÓWCA   

Tak, Panie Przewodniczący Komisji Oświaty. Myślę, że sytuacja nas do tego zmusza, 

ponieważ w planach organizacyjnych szkół było zaplanowane bardzo dużo różnych, licznych 

godzin, nie zawsze zgodnie z przepisami prawa, nie zawsze z możliwościami finansowymi 

organu prowadzącego i w tej chwili, przygotowując projekt organizacyjny szkół dokonujemy 

tak zwanej optymalizacji godzin.    



KOLEJNY MÓWCA   

Dziękuję bardzo.    

KOLEJNY MÓWCA   

Dziękuję bardzo. W takim razie kolejne moje pytanie, jeśli mogę sobie pozwolić. Czy wiemy 

już, gdzie będą uczyły się w ostatecznej wersji klasy siódme i ósme Szkoły Podstawowej nr 1 

w przyszłym roku szkolnym, skoro nie ma chyba raczej szansy na rozpoczęcie  inwestycji 

rozbudowy Szkoły Podstawowej nr 1?    

KOLEJNY MÓWCA   

Jutro jest w tej sprawie spotkanie w Szkole nr 2. Spotykamy się z Dyrektorami Szkoły nr 1,   

Szkoły nr 2 i będziemy na ten temat rozmawiać. Wiem, że jest to duży kłopot dla Dyrektora 

Szkoły nr 2, ponieważ odejdzie 5 klas ósmych, a przyjdzie 8 klas siódmych i wiem, że mogą 

być problemy lokalowe. Musimy się spotkać i przejrzeć dokładnie plany, porozmawiać z 

jednym, z drugim Dyrektorem, ponieważ,  kłopot polega na tym, że musielibyśmy któreś z 

szóstych klas zostawić. Pytanie, które, na jakiej zasadzie dokonać wyboru. Wiem od Dyrektor 

Szkoły nr 1, Pani Elżbiety Zakrzewskiej, że będzie kłopot z ułożeniem planu, jeżeli 2 klasy 

szóste zostaną i nie przejdą tam do budynku na Polnej, żeby nauczyciel mógł jednocześnie 

prowadzić lekcje matematyki, nie wiem w VII a i w VII c, a więc musimy po prostu to ustalić z 

Dyrektorami i przede wszystkim zawalczyć zaplecze lokalowe. Kilka miesięcy temu 

rozmawialiśmy z Dyrektorem Wojno na ten temat i mówił, że poradzą sobie, że znajdą sale 

lekcyjne. W tej chwili jest to problem, musimy po prostu dokładnie zapoznać się ze strukturą 

szkoły i zobaczyć, co możemy w tej kwestii zrobić.    

KOLEJNY MÓWCA   

Dobrze, dziękuję bardzo. Czy w takim układzie były przewidywane, to jest pytanie jednej z 

moich koleżanek z pracy, czy były przewidywane takie rozwiązania jak zmniejszanie liczby 

klas szóstych w Szkole Podstawowej nr 1 poprzez przenoszenie dzieci do innych oddziałów, 

bo takie sygnały też były słyszalne i to wywołało niepokój wśród rodziców. Byłem proszony o 

zadanie tego pytania.    

KOLEJNY MÓWCA   

Nie, absolutnie nie. Myślę, że sygnały te biorą się stąd, że kilka tygodni temu dokonaliśmy za 

pomocą firmy zewnętrznej audytu arkuszy projektów organizacyjnych szkół i zalecenia 

audytu są właśnie takie, żeby redukować liczbę oddziałów, za pomocą takich działań Gmina, 

organ prowadzący może zaoszczędzić duże pieniądze. Dla przykładu w Szkole nr 1 jest to 500 

000. Natomiast jest to takie rozwiązanie szkodliwe dla uczniów, że na pewno nie zostanie 

zastosowane.    

KOLEJNY MÓWCA   

Dobrze, dziękuję ślicznie. Chciałabym w takim razie też zapytać o to, tak mnie naszła właśnie 

refleksja w trakcie obrad dzisiejszych, ja mam takie pytanie, dlaczego tylko zarobki 

nauczycielskie średnie są publikowane w czasie Sesji Rady, podczas gdy przecież nie tylko 

szkoły są jednostkami gminnymi, z czego to wynika, Pani Naczelnik?    

KOLEJNY MÓWCA   

Mówimy o sprawozdaniu wynagrodzeń?    

KOLEJNY MÓWCA   

Tak. Tak, dokładnie o tym punkcie dzisiejszych obrad.    



KOLEJNY MÓWCA   

Panie Przewodniczący , to pytanie nie do mnie, to pytanie do Zespołu Administracyjnego 

Placówek Oświatowych, gdyż to ZAPO przygotowywały sprawozdanie.    

KOLEJNY MÓWCA   

Na koniec mojego wystąpienia chciałbym tylko przeczytać wniosek, który wpłynął do mnie, 

jako Przewodniczącego Komisji Oświaty od Pana Radnego Rady Miejskiej w Grójcu, Pana 

Janusza Dulemby:   

   

 Wnioskuję do Pana o zwołanie posiedzenia naszej Komisji wspólne z Panem Burmistrzem 

Gminy i Miasta w związku z pracą placówek oświaty i wychowania na terenie Gminy oraz 

panującą tam atmosferą wśród pracowników szkół i przedszkoli. Z poważaniem, Janusz 

Dulemba. I w tym miejscu chciałbym zapytać, czy... Bo już może nie dziś, żeby nie 

przedłużać, ale jutro byłaby szansa na takie robocze spotkanie w Urzędzie, żeby ustalić jakiś 

wspólny termin, czy Pan Burmistrz, żeby nie kolidowało to z jego planami, Pani Naczelnik i 

Członkowie Komisji. Czy byłaby taka szansa, żeby w tym tygodniu spotkanie zwołać, bo 

widzę, że jest potrzeba.    

KOLEJNY MÓWCA   

Z mojej strony, powiem od siebie, że jutro będzie trudno, dlatego że o 9:00 mam spotkanie z 

jednym z Dyrektorów, o 11:00 idziemy do Szkoły Podstawowej, jak już mówiłam i o 14:00 

mamy też inne spotkanie, więc jutrzejszy dzień jest problematyczny, ale środa jak 

najbardziej wchodzi w grę.    

KOLEJNY MÓWCA   

Czyli od środy, a Pan Burmistrz?    

KOLEJNY MÓWCA   

Środa godzina 12:00, 15:00, możemy 12:00 - 16:00, w tych godzinach możemy się umówić.    

KOLEJNY MÓWCA   

Dobrze, czyli powiedzmy zabukujemy wstępnie na dzień dzisiejszy na chwilę obecną 

środę najbliższą na posiedzeniu Komisji Oświaty Kultury Sportu i Bezpieczeństwa naszej 

Rady. Natomiast skonsultujemy to jeszcze z Członkami Komisji i spróbujemy znaleźć jakiś 

taki termin, który nam wszystkim będzie opowiadał, dobrze? Może tak być?   KOLEJNY 

MÓWCA   

Tak jest.    

KOLEJNY MÓWCA   

Dziękuję serdecznie również. Czy Państwo Radni macie jeszcze pytania, uwagi w sprawach 

różnych? Proszę bardzo, Radny Tomasz Justyński. Udzielam głosu.    

KOLEJNY MÓWCA   

Dziękuję. Ja mam pytanie do Pani Kozłowskiej czy orientuje się , ile przyszło dzieci od 

poniedziałku do szkół, I-III, w naszych wszystkich szkołach? Dziękuję.    

KOLEJNY MÓWCA   

Tak, oczywiście, mam takie wyliczenia. W tej chwili z pamięci Panu nie podam, ale to jest 

mniej więcej dwanaście dzieci na placówce.   

Są szkoły, jak Częstoniew, gdzie w ogóle nie zgłosiły się dzieci. Są szkoły takie, jak 

Lesznowola, zdaje się ośmioro. Musiałabym w tej chwili odszukać, te dokumenty.    

KOLEJNY MÓWCA   



66, sześćdziesięcioro sześcioro dzieci. 60 sześcioro.    

KOLEJNY MÓWCA   

Ja mam informację konkretną, w jakiej szkole...    

KOLEJNY MÓWCA   

Proszę bardzo, Pani Malinowska Bożena, udzielam głosu.    

KOLEJNY MÓWCA   

Dobrze, dziękuję. Czyli tak, dzisiaj dzieci w Szkole nr 1, PSP 1, w klasach I-V, I-III było 15cioro, 

17 -cioro przyszło na konsultację z klas starszych. W Szkole nr 2 dzieci z przedszkola i zerówki 

było ośmioro. Z klas I-III też było ośmioro i troje przyszło na konsultację. Ze szkoły nr   

3: troje dzieci w klasach I-III i 10-cioro na konsultacje. W Częstoniewie i w Bikówku tak, jak  

Pani Monika wspomniała, nie było dzieci. W Lesznowoli ośmioro dzieci z przedszkola i 

pięcioro z klas I-III. Natomiast w przedszkolach: w Jedynce 27 dzieci, w Dwójce 25 dzieci, a w 

Przedszkolu nr 4: 13. To jest stan z dzisiejszego dnia.    

KOLEJNY MÓWCA   

Dziękuję bardzo. Proszę bardzo, Pan Burmistrz.    

KOLEJNY MÓWCA   

Dziękuję bardzo. Czy Państwo Radni macie pytania jakieś jeszcze? Radny Henryk Feliksiak. 

Udzielam głosu.    

KOLEJNY MÓWCA   

Szanowni Państwo, chciałbym wyrazić swoją wdzięczność Wysokiej Radzie za uchwałę pod 

literką K udzielenie pomocy rzeczowej dla Województwa Mazowieckiego. Szanowni 

Państwo, powiem tylko krótko, jest jakieś światełko w tunelu, że może ta inwestycja 

powstanie. To na pewno ucieszy Mieszkańców Kobylina, Lesznowoli,  Gościeńczyc. Bardzo za 

to dziękuję bardzo.    

KOLEJNY MÓWCA   

Dziękuję bardzo. Proszę bardzo, Pan Burmistrz.   

 KOLEJNY MÓWCA   

No, do końca tego sukcesu potrzeba mam wsparcia ze strony Zarządu Województwa 

Mazowieckiego Urzędu Marszałkowskiego. Jeśli takie wsparcie będzie to  cel zostanie 

zrealizowany. Dzisiaj wiemy, że to w związku z Covidem wszystko uległo zawieszeniu i ta 

nasza uchwała jakby ma pokazać, że bardzo nam zależy na tej inwestycji i bardzo chcemy 

tego, bo mieliśmy takie głosy ze strony Zarządu Województwa, że jeśli może poczekać to 

zadanie , żebyśmy to włożyli na przyszły rok, ale podjęcie takiej uchwały będzie też znaczyło, 

że no to jest niecierpiąca zwłoki inwestycja i bardzo nam na tym zależy. Dziękuję.    

KOLEJNY MÓWCA   

Dziękuję bardzo. Czy ktoś z Państwa Radnych ma jeszcze pytania, uwagi do punktu? Radny 

Tomasz Justyński, udzielam głosu.    

KOLEJNY MÓWCA   

Mam pytanie do Pana Burmistrza, nie wiem, czy to są sprawy różne?    

KOLEJNY MÓWCA  Tak, 

sprawy różne.    



KOLEJNY MÓWCA   

To mam pytanie Panie Burmistrzu, czy nie powinniśmy, że tak powiem, chronić naszych 

Mieszkańców wszystkich i zrobić coś ze szpitalem w Grójcu,  Covid , żeby jakoś pomóc z 

Powiatem razem, żeby coś się działo wreszcie i takie jest moje zapytanie.    

KOLEJNY MÓWCA   

Proszę bardzo, Pan Burmistrz.    

KOLEJNY MÓWCA   

Ja już tłumaczyłem to czas Covidu, że zrobiliśmy bardzo dużo i przekazaliśmy w ubiegłym 

roku jako jedna z 4 Gmin 200 000, Chynów dał 100 000, Jasieniec 12 000, Pniewy 30 000. W 

tym roku Belsk przekazał 20 000, a my przekazaliśmy w tym roku 20 000 i teraz dodatkowo 

daliśmy 5 000 na zakup sprzętu, żeby zrekompensować wydatek na remont karetek, które 

oczekiwały na taki  remont i był apel ze strony ratowników medycznych, żeby Gmina 

pomogła, bo pierwotnie ten kosztorys opiewał na 25 000 na remont karetek. Dostali 

zapewnienie, że wykona mechanik za 10 000, a zebrali tylko 6 100. Był taki apel zrobiony w 

internecie, Mieszkańcy się zrzucali na ten cel, udało im się zabrać taką małą kwotę 

dołożyliśmy my te 5 000, myślę tu jako Gmina Grójec, stoimy naprawdę na wysokości 

zadania i nie jesteśmy bierni. Czy możemy coś więcej dać? Ja, kiedy daliśmy to 200 000 na 

spotkaniu z Wójtami, Burmistrzami u Starosty zaproponowałem, żeby powołać Społeczną 

Radę Szpitala Powiatowego w Grójcu, żeby rad, Wójtowie i Burmistrzowie byli w tej radzie, 

żeby wspólnie reprezentowali głos Mieszkańców i reagowali w odpowiedni sposób, mieli 

wpływ nawet na decyzje, chociaż opiniując pewnie zadania czy zabiegi, które będą 

wykonywane. Niestety żaden Wójt, żaden Burmistrz nie wyraził akcesu, nie było żadnego 

odzewu z ich strony i taka rada, no, nie, chyba nie ma szans na powstanie. Natomiast czy 

więcej możemy zrobić, no to siła budżetu naszego jest też ograniczona. I tak, jak 

powiedziałem na początku, co możemy to robimy, ale czy więcej, no to od Państwa Radnych 

zależy też.    

KOLEJNY MÓWCA   

Dziękuję bardzo. Czy macie Państwo jeszcze jakieś pytania do Pana Burmistrza? Pozwolicie, 

że zabiorę teraz głos. Tak w ramach przypomnienia dla Państwa Radnych, oświadczenia 

majątkowe składane do końca miesiąca, do końca miesiąca maja: 2 egzemplarze i ksero PITu 

w kopercie i składane, i składamy te dokumenty w Urzędzie Gminy i Miasta w Grójcu. Z 

takich informacyjnych rzeczy: na sztandar udało, udało się zebrać 2900 zł, sztandar dla 

Publicznej Szkoły Podstawowej w Częstoniewie 2900 zł i pieniądze te zostały wpłacone już 

na konto. Chciałbym serdecznie podziękować wszystkim Radnym, którzy dołożyli się do 

zakupu materiałów, z których Panie z Grójca i okolic uszyły blisko 1300 maseczek, które 

trafiły następnie do naszych jednostek gminnych, do Domu Pomocy Społecznej w 

Lesznowoli. Mamy również, dostałem również pismo od Pana Dyrektora Domu Pomocy z, z 

podziękowaniem dla Państwa Radnych. Pozwolicie Państwo, że odczytam to pismo: 

Szanowni Państwo! Serdecznie dziękujemy za wszelką chęć pomocy i oferowane wsparcie w 

tym, w tym trudnym dla nas wszystkim, wszystkich okresie. Wyrażamy wdzięczność za  

Państwa zaangażowanie, życzliwość oraz zrozumienie potrzeb, zarówno Mieszkańców, jak i   

Pracowników. Wszystkie dary przekazane Domowi Pomocy Społecznej Pod Topolami w 

Lesznowoli zaopatrzyły placówkę w niezbędne  środki mogące zapewnić Pensjonariuszom 

oraz Pracownikom nale, należytą ochronę. Doceniając Państwa wielkie serce w niesieniu 

pomocy, pragnęlibyśmy wyrazić słowa uznania za wszelkie inicjatywy mające na celu pomoc 



potrzebującym. Z wyrazami szacunku, Dyrektor DPS Pod Topolami w Lesznowoli, Krzysztof 

Duda. Chciałem to podkreślić, że na sztandar, ten sztandar dla Szkoły w Częstoniewie 

wpłacali pieniążki, zarówno Radni, jak i Pan Burmistrz też dołożył się do sztandaru, to tak w 

ramach wyjaśnienia. Z takich spraw jeszcze bieżących - wpłynęło pismo od Sołtysa Wsi 

Krobów, pani Małgorzata Stańczyk przysłała drogą mailową pismo do Rady Miejskiej w 

Grójcu: Zwracam się z prośbą o pomoc w możliwości realizacji złożonego wniosku przez 

Mieszkańców Sołectwa Krobów dotyczącego uchwalenia Funduszu Sołeckiego na rok 2020.  

W załączeniu przesyłam pismo do zapoznania się ze sprawą, które skierowałam do  

Burmistrza Gminy i Miasta Grójec, do Burmistrza Gminy i Miasta w Grójcu, Pana Dariusza 

Gwiazdy. Wiem, że Rada Gminy jako organ uchwałodawczy uzyskała uprawnienia, 

uprawnienie do rozpatrywania informacji o stanie bezpieczeństwa na terenie Gminy i 

ewentualnego wskazywania niezbędnych kierunków działań odpowiednich służb w 

dziedzinach Ochrony Środowiska, bezpieczeństwa sanitarnego, bezpieczeństwa i porządku 

publicznego, dlatego też proszę Państwa o pomoc w tej sprawie. Z poważaniem, Sołtys Wsi 

Krobów, Małgorzata Stańczyk. Proszę bardzo, Pan Burmistrz chciał zabrać głos. Udzielam 

głosu.    

KOLEJNY MÓWCA   

Jeszcze dopowiem do tej pomocy rzeczowej dla Szpitala Grójeckiego 20 000, 25 000 na 

zakup sprzętu ochronnego i środków dezynfekcyjnych, jeszcze dodatkowo 16 tysięcy brutto 

kosztuje urządzenie, które zamówiliśmy, będzie w czerwcu, bo tak długo trzeba na nie 

czekać, do dezynfekcji metodą zamgławiania i chcemy to urządzenie wydzierżawić Szpitalowi 

bądź wypożyczyć docelowo może przekażemy do OSP Grójec, żeby służyło do dezynfekcji 

różnych jednostek, różnych pomieszczeń, różnych obiektów, bo to jest takie,  bardzo dobre, 

łatwe w obsłudze, wielkości odkurzacza, tak obrazowo mogę przedstawić i na pewno będzie 

często wykorzystywane, a w szpitalu w ciągu tygodnia zrobią dezynfekcję, później przekażą 

innej jednostce, innemu obiektowi. Dziękuję.    

KOLEJNY MÓWCA   

Dziękuję bardzo. Czy Państwo Radni macie jeszcze jakieś pytania, uwagi? Jeżeli ktoś ma 

pytania, proszę zgłosić się do dyskusji. Nie widzę. Zatem przechodzimy do ostatniego 

punktu: zakończenie Sesji. Zamykam XXIII Sesję Rady Miejskiej w Grójcu. Dziękuję serdecznie 

za udział.    

KOLEJNY MÓWCA   

Do widzenia!    

KOLEJNY MÓWCA   

Do widzenia wszystkim!    

   

   

   

                                                                                             Przewodniczący Rady Miejskiej w Grójcu                            

Karol Biedrzycki   

   

  

   

Przygotowano eSesja.   


